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Vážené dámy, vážení pánové, milí čtenáři,

rok 2020 je na Obchodně podnikatelské fakultě v Kar-
viné ve  znamení 30. výročí jejího založení. Jednou 
z aktivit, kterou si  toto významné jubileum připomíná-
me, je také vydání speciálního čísla našeho fakultního 
časopisu. Skutečnost, že vychází na podzim, není ná-
hodná. Právě v září 1990 se totiž uskutečnily první přijí-
mací zkoušky a 8. října 1990 byla výuka zahájena první 
přednáškou z  matematiky. Když Obchodně podnika-
telská fakulta vznikla, jednalo se o malou fakultu, která 
ve svých počátcích přijímala do prvního ročníku okolo 
300 posluchačů, které si  vybírala z  1500 uchazečů. 
Výuku zajišťovalo přibližně 20 interních akademických 
pracovníků. Atmosféra na  fakultě tak byla velmi tvůrčí, 
iniciativní a zároveň velmi přátelská až rodinná. Od doby 
vzniku fakulty se mnohé změnilo. Vysoké školy včetně 
naší fakulty nyní fungují v odlišném legislativním i ekono-
mickém rámci, dramaticky se změnil počet, charakter 
i  úroveň uchazečů a  studentů. Dynamickým vývojem 
prošly obory vyučované na  fakultě. Fakulta se  inten-
zivně zapojila do mezinárodní spolupráce, došlo k roz-
voji technického vybavení a  infrastruktury a významně 
se obměnil také kolektiv akademických pracovníků.

Pokud bych měl zmínit několik opravdu důležitých 
úspěchů fakulty za dobu její existence, určitě by to bylo 
zpravidla bezproblémové získání akreditace pro stu-
dijní obory a  programy, které byly průběžně inovová-
ny a modernizovány. Pro původně bakalářskou fakultu 
bylo významné postupné získání akreditací pro na-
vazující magisterské a  doktorské studium a  následně 

i habilitační řízení. Výrazný byl rozvoj výuky v anglickém 
jazyce, který byl spojen nejen s výměnnými pobyty, ale 
i  kompletním studijním programem. Fakulta může být 
velmi hrdá na spolupráci s praxí a podporu podnikavos-
ti svých studentů, která je  realizována prostřednictvím 
centra na podporu podnikání Business Gate. Význač-
ných úspěchů fakulta dosáhla také ve vědecké činnosti 
a slibně se rozvíjí i aplikovaný a smluvní výzkum. Fakulta 
se  stala organizátorem významných vědeckých kon-
ferencí, které získaly mezinárodní renomé. Díky úspě-
chům projektových a  dotačních žádostí bylo možné 
investovat značný objem finančních prostředků do  re-
konstrukce objektů fakulty, vybavení učeben i nových 
výukových prostor a výrazně tak zlepšit studijní a pra-
covní prostředí.

Ačkoliv fakulta dnes vypadá skutečně jinak než v roce 
1990, jsem přesvědčen, že stále pevně stojí na svých 
základech položených před 30 lety a využívá vše dob-
ré, co při svém vzniku dostala do vínku. Navíc je schop-
na velmi dobře reagovat na  aktuální výzvy a  potřeby 
a  zůstává tak po  celou dobu své existence moderní 
a atraktivní vysokou školou. Rád bych proto Obchod-
ně podnikatelské fakultě, všem jejím studentům a  za-
městnancům popřál krásné 30. narozeniny a vše dobré 
do dalších let.

prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D.
děkan  
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NÁVRH 
NA VZNIK 
VYSOKÉ 
ŠKOLY

První úvahy o zřízení vysoké školy se zaměřením na ob-
chod a služby v Karviné se zrodily už v říjnu 1989. Na-
byly však na dynamice po pádu komunistického reži-
mu. Ve společném nadšení pro založení vysoké školy 
v Karviné se utvořila iniciativní skupina v čele s doc. Ing. 
Emanuelem Šustkem, CSc. tvořená řadou dalších pe-
dagogických a  vědeckovýzkumných pracovníků z  re-
gionu. Na  konci roku 1989 došlo ke  spojení s  opav-
skou iniciativní skupinou, která rovněž usilovala o zřízení 
vysoké školy ve  svém městě. Zástupci obou skupin 
vytvořili přípravný výbor pro založení Slezské univerzity 
a před Vánocemi předložili tehdejšímu ministru školství 
Milanu Adamovi společný návrh na  její vytvoření. Ob-
sahem této projektové studie byly také návrhy profilů 
opavské a karvinské fakulty. V jejím případě hrálo důle-
žitou roli opětovné obnovení tržní ekonomiky, jež si vy-
žadovalo rovněž přítomnost vysokoškolsky vzdělaných 
odborníků pro oblast marketingu, managementu a dal-
ších oborů. Skupina kolem doc. Šustka zahájila propa-
gační kampaň v médiích a  jednala také s  vrcholnými 
představiteli Občanského fóra. Myšlenka nové fakulty 
brzy získala podporu veřejnosti nejen v  Karviné, ale 
i v širším regionu a zvláště pak mezi studenty místních 
středních škol a v nově vytvářených a transformujících 
se  firmách a  institucích. Doc. Šustek a  jeho spolu-
pracovníci ve  svých návrzích opakovaně poukazovali 
na poddimenzovanost vzdělání v regionu. Upozorňovali 
rovněž na to, že po předpokládaném poklesu těžkého 
průmyslu na Karvinsku zde vzroste poptávka po kva-
lifikovaných pracovních silách zaměřujících se ve větší 
míře na terciární sektor.

Na začátku ledna 1990 tak již byl vypracován projekt 
na zřízení vysokoškolského pracoviště v Karviné. Auto-
ři rozpracovali hlavní důvody, proč by fakulta v Karviné 
měla být přínosem pro zdejší region a byl nastíněn ná-
vrh dalšího organizačního postupu.
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DŮVODY PRO 
ZŘÍZENÍ 

UNIVERZITY
Společenská potřeba

 > nutnost strukturální proměny a orientace 
celé aglomerace na služby a spotřební prů-
mysl, jakož i na celkovou humanizaci života 
zdejšího obyvatelstva,

 > zvýšení kvalifikační úrovně obyvatelstva 
v kraji, která je vzhledem k celorepublikovému 
průměru nízká, a to z důvodu nedostatku středoškolského a vysoko-
školského vzdělávání,

 > nesoustředit vzdělávání jen do tradičních vysokoškolských center,
 > zapojit se do celosvětového trendu zakládání fakult ve středních a menších městech,
 > podle výsledků srovnání v jiných zemích dosahují menší univerzity lepší výsledky.

Předpokládaný profil a studijní směry
 > hlavním úkolem je větší výběr směrů, stupňů a forem vysokoškolského studia,
 > zaměření na terciární sektor: cestovní ruch, rekreaci, volný čas, technologie, ekologii, ekonomiku terciár-

ního sektoru včetně managementu a marketingu služeb, životní prostředí a krajinářství,
 > vytvoření učebních plánů a osnov po předchozí konzultaci s domácími a zahraničními odborníky,
 > zpřístupnění studia předmětů společenského základu – filozofie, psychologie, sociologie, práva a cizích 

jazyků,
 > umožnění pracujícím uvolnění pro rekvalifikaci – dálkové kurzy, restrukturalizace hospodářství,
 > propojení výchovně vzdělávacího procesu s vědeckovýzkumnou činností.

 ^ Moravskoslezský den ze dne 13. 3. 1990
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 ^ Zprávy Karvinska ze dne 13. 1. 1990

 ^ Výpis z usnesení schvalující 
přípravný výbor pro zřízení 
vysokoškolského pracoviště 
v Karviné ze dne 12. 1. 1990

 ^ Posudek k záměru zřízení 
provozně-podnikatelské fakulty 
Slezské univerzity ze dne  
29. 3. 1990
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VZPOMÍNKY NA POČÁTKY 
VZNIKU KARVINSKÉ 

FAKULTY
Tato idea byla vyvolána obrovským deficitem vysokoškolské vzdělanosti i kul-
turního zaostávání zdejšího regionu za  celostátním průměrem, zvláště pak 
za Prahou, Brnem a jinými kulturně-historickými centry naší země. Tato situa-
ce byla navíc tvrdě podmíněna jednostrannou orientací Ostravska i jeho slez-
ské části na těžký průmysl, zejména na doly, hutě, koksovny a těžký chemický 
průmysl. Pochopitelně mladá generace se stávala zásobníkem přílivu pracov-
ních sil do této oblasti, která byla chybně podceňována nižšími kvalifikačními 
nároky. Sociální postavení obyvatelstva i absence místních vysokoškolských 
zařízení způsobily, že z populačních ročníků se dostávalo na vysokoškolská 
studia nejnižší průměrné procento absolventů středních škol. Mnoho rodi-
čů i celých rodin nebylo schopno unést finanční zátěž na studenta v Praze, 
Brně, Olomouci apod., dojíždění, stravování a kolejné bylo pro mnohé neú-
měrnou výdajovou položkou. K tomu všemu se v Karviné objevila mimořádně 
vhodná materiálně-technická podmínka v podobě nádherné budovy vybave-
né učebnami, přednáškovými sály, zasedacími místnostmi nevšedně vysoké 
úrovně, což bylo v bývalém režimu až přepychem. Byly to budovy bývalého 
OV KSČ, které měly sloužit politickému školení a vzdělávání. Všechny uvede-
né okolnosti mně a mým nejbližším spolupracovníkům zavdaly příčinu k tomu, 
abychom použili výše uvedené argumenty v podrobně připraveném projektu 
na založení Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné. Příznivým faktorem 
byla i skutečnost, že byla nastolena velmi účinná komunikace s nově vytvo-
řenými zastupitelstvy okolních okresů, měst a vesnic, od nichž se nám dostá-
valo nejen morální podpory, ale i všestranné pomoci. Velmi souhlasná odezva 
přicházela od menších i  větších firem, podniků a organizací, které přivítaly 
zejména proklamovanou podnikatelskou, manažerskou, tedy ekonomickou 
oborovou orientaci. Občanské hnutí a  rodící se  politické strany pochopily 
ihned problematiku zvyšování vzdělanosti a rozvoje kulturního života ve Slez-
sku jako atraktivního náboje svých politických programů i  vhodný nástroj 
svých budoucích aktivit a prokazovaly svůj zájem a vstřícnost. Snad nejpev-
nějším základním kamenem při zrodu fakulty i Slezské univerzity byl nezá-
visle a spontánně vzniklý zrod dvou iniciativních týmů zakladatelů v Karviné 
a v Opavě, který harmonicky a cílevědomě rozvíjel svou ideu. Po několika 
týdnech sice vznikla menší skupina nadšenců z  Frýdku-Místku, připojila 
se k hlavnímu proudu zakladatelů, ale brzy se pro své vlastní vnitřní rozpory 
ve vztahu příslušnosti k moravskému Místku a slezskému Frýdku rozdrobila 
a odstoupila. Jádro duchovních otců myšlenky, ať už z Karviné či z Opavy, 
zůstalo ve všech bojích o vznik Slezské univerzity v Opavě a Obchodně pod-
nikatelské fakulty v Karviné pevné a po celé první funkční období nepřipustilo 
žádnou disharmonii nebo nadřazený zájem.

Ze zpětného pohledu jsem měl velké štěstí, že jsem žil a pracoval v této neo-
pakovatelné době, mohl využít jedinečných příležitostí a že jsem spolupraco-
val s neobyčejně fundovanými, pracovitými a charakterními lidmi, pro něž bylo 
zakládání vysokoškolského vzdělání ve Slezsku ctí a morálním apelem. Přeji 
současnému vedení fakulty i univerzity, všem pedagogům, zaměstnancům 
i studentům mnoho úspěchů ve všech oblastech jejich tvůrčí práce i života.

doc. Ing. Emanuel Šustek, CSc.
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VOLBA 
UMÍSTĚNÍ 
FAKULTY

Dalším významným předpokladem pro vznik fakulty 
v Karviné bylo nalezení vhodných prostor pro její umís-
tění. Pro tento účel se ideálně hodila budova bývalého 
Okresního výboru Komunistické strany Českosloven-
ska (OV KSČ), která byla v Karviné nedávno dostavě-
na. Areál byl postaven nákladem 90,2 mil. Kčs a jeho 
výstavba byla ukončena v dubnu 1988. Po listopado-
vých událostech převedla komunistická strana budovu 
OV KSČ Okresnímu národnímu výboru v Karviné jako 
zástupci státu. Ten poté budovu převedl do vlastnictví 
Městského národního výboru v Karviné. Při převzetí bu-
dovy město vyzvalo širokou veřejnost k diskusi o dalším 
jejím využití. Zájem o využití těchto budov byl obrovský 
– ze strany různých organizací a  institucí, nově se for-
mujících politických stran a také ze strany Lázní Darkov 
pro léčebné účely.

Orgány města proto ustavily 21 člennou odbornou 
komisi, která měla za  úkol posoudit jednotlivé návrhy 
na  využití budovy a  navrhnout nejefektivnější využi-
tí těchto prostor. Z předložených návrhů měla být vy-
brána varianta, u které bude zapotřebí co nejmenší fi-
nanční náklady na úpravu a která bude co nejefektivněji  ^ Zprávy Karvinska ze dne 30. 12. 1989

 ^ Zprávy Karvinska ze dne 13. 1. 1990
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sloužit veřejnosti. Na jednom z jednání zástupců Okres-
ního národního výboru Karviná a Občanského fóra vy-
stoupil také doc. Šustek a podrobně seznámil přítom-
né se  záměrem na  zřízení fakulty zamýšlené Slezské 
univerzity. Na jednání bylo dohodnuto na návrh komise 
uspořádat Den otevřených dveří budovy OV KSČ s tím, 
že budou připraveny varianty na využití daných prostor 
a občané se k nim budou moci vyjádřit. O osudu sídla 
OV KSČ mělo být rozhodnuto do konce února 1990.

Ve dnech 20. - 21. ledna 1990 byl v daném objektu 
uspořádán Den otevřených dveří s anketou, ve které 
mohli návštěvníci vyjádřit svůj názor na  využití těch-
to prostor. Do ankety bylo zařazeno sedm kandidátů, 
kteří projevili zájem o využití těchto prostor, a to Čes-
koslovenské státní lázně Darkov pro poskytování am-
bulantní, lázeňské a rehabilitační léčby, zřízení Slezské 
univerzity, Okresní ústav národního zdraví pro potře-
by rozšíření okresní hygienické stanice, Městský ná-
rodní výbor pro přemístění okresního domu mládeže, 
zřízení městského kulturního vzdělávacího a  informač-
ního centra včetně heren pro mládež apod., Okresní 
knihovna Karviná pro své účely, Okresní výbor Národ-
ní fronty Karviná pro potřeby zřízení okresního kulturně 

 ^  Karvinské noviny ze dne 10. 2. 1990

 ^ Zprávy Karvinska ze dne 20. 1. 1990

 ^ Moravskoslezský deník ze dne 10. 3. 1990

 ^ Stanovisko členů Československého červeného 
kříže v Českém Těšíně k využití objektu budov 
OV KSČ ze dne 19. 1. 1990
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 ^ Zprávy Karvinska ze dne 13. 1. 1990

 ^ Protokol o výsledcích ankety k budoucímu 
využití budovy OV KSČ ze dne 23. 1. 1990.

 ^ Večerník Ostrava ze dne  
13. 2. 1990

vzdělávacího centra a zřízení sídla všech okresních po-
litických stran a zájmových organizací a zřízení institu-
tu výchovy a vzdělávání pro družstevní podnik ČSSD. 
Do uren bylo odevzdáno 12412 hlasů pro vysokou ško-
lu, 3246 hlasů pro Lázně Darkov a 804 hlasů pro jiné 
účely. Na základě výsledků ankety, doporučila na svém 
jednání 6. února 1990 Rada Městského národního 
výboru v  Karviné dislokační komisi Okresního národ-
ního výboru, postoupit celý areál potřebám vysokého 
školství. Další krok kupředu byl učiněn 6. března 1990, 
když předsednictvo České národní rady schválilo zá-
měr založit Slezskou univerzitu. Získání budov 
v Karviné se  tak stalo silným argumentem pro 
začlenění karvinské fakulty do těchto představ.
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VZPOMÍNKY NA ROZHODOVÁNÍ 
O DALŠÍM VYUŽITÍ BUDOVY OV KSČ

Do  procesu zrodu vysoké školy v  Karviné jsem měl 
možnost zasáhnout v listopadu 1989, když jsem byl po-
věřen předsedou tehdejšího MNV v Karviné k právnímu 
zajištění převzetí budovy současné fakulty od tehdejší-
ho vlastníka, kterým byla komunistická strana a  jejímu 
následnému předání novému uživateli. Samotná budo-
va, která byla předmětem mého pověření, měla z roz-
hodnutí tehdejšího Okresního národního výboru v Kar-
viné (jako zástupci státu), kterému měla být původně 
předána, přejít do dispozičního práva města. Samotné 
převzetí bylo nejen právně poměrně složité. Důvodem 
tohoto stavu byla existence několika nevypořádaných 
majetkových vztahů, zejména spojených s  pozemky, 
na kterých byla budova postavena. Ty se pak řešily ješ-
tě několik let po vzniku OPF v rámci restitučního řízení. 
Zejména zpočátku jsem proto měl k úkolu, kterým jsem 
byl pověřen, poměrně kritický vztah pro jeho náročnost. 
Nicméně na druhé straně mi tak díky němu bylo umož-
něno podílet se následně na  jedné z historicky nejvý-
znamnější události v historii města.

Po  převzetí budovy do  dispozičního práva v  prosinci 
1989 město vyzvalo k veřejné diskuzi o dalším využití 
budovy. Takřka okamžitě začaly přicházet návrhy jed-
notlivých občanů, různých občanských iniciativ a orga-
nizací. Návrhy to byly velmi rozmanité, např. zde mělo být 
nové sídlo městských nebo okresních orgánů, střední 
škola, poliklinika, dům služeb či sídlo OKD. Velmi inten-
zivně vstoupili do jednání o dalším využití budovy zejmé-
na tehdejší představitelé Lázní Darkov, kteří zde hodlali 
provozovat léčebné zařízení a  získali k  tomu značnou 
občanskou podporu. Zhruba v polovině prosince 1989 
jsem se osobně poprvé setkal s návrhem na využití bu-
dov pro zřízení vysoké školy. Stalo se  tak na  jednom 
z  řady jednání o využití budovy, kdy s myšlenkou vy-
stoupil, do té doby mi osobně neznámý doc. Ing. Ema-

nuel Šustek, CSc. Mám za to, že v té době působící 
na Vysoké škole báňské. Nutno říci, že odvážnost 
tohoto projektu nezaskočila pouze mě ale větši-
nu zainteresovaných. Myšlenka zřízení vysoké 
školy ve městě všem připadala jako zcela fan-

tazijní a v místních podmínkách i zcela nerealizo-
vatelná. Došlo tak k situaci v životě a praxi ni-

koliv ojedinělé, tj. kdy myšlenka překoná 
obecný stav myšlení.  Naštěstí nebez-
pečnost daného stavu mysli v daném 
prostředí a době neměla svůj klasic-
ký účinek. Nepochybně za  to  patří 
dík panu doc. Šustkovi. Svou za-
páleností pro věc, nadšením a  ví-
rou nakazil a  posléze přesvědčil 
všechny, kdo s ním spolupracovali. 
Totéž se  mu  podařilo i  vůči těm, 

kteří měli ve  věci rozhodující slovo. Nosnou premisou 
dalších úvah bylo, že bez vysokoškolské tradice, jako 
tomu bylo v Opavě, má Karviná šanci na získání vysoké 
školy jedině, dá-li k dispozici skvěle k tomuto účelu pro-
storově disponovanou a okamžitě dostupnou budovu. 
Stav byl ale takový, že  v  té  době zde byl již rozsáhlý 
katalog návrhů občanů, organizací a nově vznikajících 
občanských sdružení a  politických uskupení na  vyu-
žití. Za  této situace zde nebylo oprávněného subjek-
tu, který by na sebe vzal direktivní rozhodnutí. Orgány 
města proto obezřetně prvně ustavily speciální 21 člen-
nou poradní komisi. Ta se pak dohodla na uspořádání 
tzv. „Dnů otevřených dveří“. Konaly se přímo v budově 
v sobotu a neděli 20. - 21. ledna 1990. Vzpomínám si, 
že zajištění této akce jsme řešili dost složitě, protože její 
součástí byla i prohlídka objektu, včetně jeho vnitřního 
vybavení. K tomu bylo samozřejmě zapotřebí toto vyba-
vení zajistit před poškozením nebo dokonce odcizením. 
V budově však v té době nebyli skoro žádní zaměstnan-
ci. Pomáhali proto jednak dobrovolníci a jednak 70 stu-
dentů karvinského gymnázia. Z hlediska dalšího využití 
budovy však byl významný současně konaný veřejný 
plebiscit na  toto téma. Je  třeba konstatovat, že zájem 
nejen občanů města všechny překvapil a troufám si říci, 
že  to byl jeden z  nejintenzivnějších projevů občanské 
společnosti ve městě. Pro zajištění rovnosti mezi ucha-
zeči o využití bylo všem umožněno prezentovat po celou 
dobu zpřístupnění budovy své návrhy a jejich realizaci. 
Ze  všech oslovených se však osobně dostavil pouze 
doc. Šustek, který po oba dny v  soustavně přeplně-
né dnešní aule a  takřka bez přestávky přesvědčoval 
příchozí o smysluplnosti určení budovy pro zřízení VŠ. 
Mám za to, že to byl rozhodující faktor pro veškeré dal-
ší události. Doc. Šustkovi je třeba vyjádřit hluboké díky 
a  úctu za  tento a  následující počiny. Výsledkem jeho 
prezentace bylo, že z celkového počtu 16462 odevzda-
ných hlasů bylo pro vysokou školu 12412. Lázně získa-
ly pouze 3246 hlasů a ostatní návrhy dohromady 804. 
Na základě plebiscitu doporučili městská komise a po-
sléze v únoru roku 1990 i město dislokační komisi teh-
dejšího Okresního národního výboru v Karviné schvá-
lit využití budovy pro projekt zřízení vysokoškolského 
pracoviště v Karviné, což se následně stalo. Nicméně 
schvalovací proces probíhal způsobem blízkým obdob-
ným událostem dnešní doby. Vyplýval z  toho, že řada 
autorů neúspěšných projektů se  nemohla se  situací 
smířit. Přímo či nepřímo pak byly dost zavrženíhodnými 
způsoby napadány všechny osoby zúčastněné na pří-
pravě a rozhodnutí ve věci, a to i za pomoci tehdejších 
sdělovacích prostředků. Naštěstí se  rozhodnutí zvrátit 
nepodařilo.  

JUDr. Jaromír Richter
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VZNIK 
VYSOKÉ 
ŠKOLY

Základním kamenem při zrodu fakulty i  univerzity byl 
tedy nezávisle vzniklý zrod dvou iniciativních týmů za-
kladatelů v Opavě a Karviné, který cílevědomě rozvíjel 
myšlenku založení vysoké školy ve Slezsku. Ještě před 
Vánocemi, ve dnech 18. a 20. prosince 1989 předložili 
vedoucí skupin v Havířově a posléze v Opavě do rukou 
ministra školství Milana Adama návrhy profilu karvinské 
a opavské fakulty i návrh na zřízení nové vysoké školy. 
Karvinský projekt byl současně předložen dřívějšímu 
Krajskému národnímu výboru a krajským orgánem byl 
bez připomínek schválen. V lednu 1990 zástupci obou 
skupin vytvořili přípravný výbor pro založení Slezské 
univerzity. Svou touhu po vysoké škole členové výboru 
také deklarovali připraveností a vybaveností obou měst 
konkrétními budovami a zázemím, kde by měla budoucí 
vysoká škola sídlit. 

Následně probíhaly porady a  jednání o  konečné po-
době fakult a univerzity. Přechodně se  těchto jednání 

 ^ Moravskoslezský den ze dne 18. 9. 1990

 ^ Zprávy Karvinska ze dne 12. 9. 1990
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účastnili také zástupci z Frýdku-Místku, kteří se násled-
ně odpojili. Původní myšlenka byla, že se bude jednat 
o  univerzitu se  sídlem v  Opavě s  fakultami v  Opavě, 
Ostravě a Karviné. Proto do přípravného výboru Slezské 
univerzity byla zaangažována i již existující Pedagogická 
fakulta v Ostravě. Původní koncepce počítala se vzni-
kem Fakulty svobodného umění, později Filozofické 
fakulty v Opavě, do níž se měly přesunout humanitní 
obory z existující Pedagogické fakulty. V Ostravě měla 
zůstat menší fakulta pedagogického směru vychováva-
jící učitele jen pro základní školy a Přírodovědecká fakul-
ta a v Karviné měla vzniknout Provozně-podnikatelská 
fakulta. Při přípravě projektu však došlo mezi členy pří-
pravného výboru k rozkolu a k di-
ferenciaci názorů na  zaměření 
a  sídlo fakult. Ministr školství Mi-
lan Adam ve snaze čelit rozporům 
mezi opavskou a ostravskou částí 
přípravné skupiny pověřil rekto-
ra Vysokého učení technického 
v Brně prof. Ing. Arnošta Hönoga 
úkolem připravit podmínky ke  zří-
zení nových fakult Slezské univer-
zity. Jeho činnost však nepřinášela 
očekávané výsledky. 

Mezitím probíhala další intenziv-
ní jednání o  konečné podobě 
univerzity i  fakult. Komplikace 
přinesly zejména požadavky ost-
ravských zástupců v  přípravném 
výboru na umístění sídla univerzity 
v Ostravě. Složitá jednání uzavře-
lo 14.  a  17. srpna 1990 Minister-
stvo školství návrhem vládě zřídit 
pro akademický rok 1990/1991 

Filozofickou fakultu v  Opavě a  Obchodně podnikatel-
skou fakultu v Karviné, zatím pod garancí Masarykovy 
univerzity v  Brně (dokud nebude legislativně potvrze-
no založení Slezské univerzity) a Ostravskou univerzitu 
v Ostravě na bázi její Pedagogické fakulty.

O zřízení dvou nových fakult v Opavě a Karviné Akade-
mický senát Masarykovy univerzity poprvé rozhodoval 
10. září 1990. Tehdy se však pro zřízení fakult nevyslovil 
potřebný počet senátorů. V  reakci na  toto rozhodnu-
tí se během září zástupci přípravného výboru Slezské 
univerzity a rovněž představitelé veřejného života obrá-
tili na akademický senát v Brně s prosbou o opětovné 

 ^ Dopis žádající členy Akademického senátu MU v Brně o zvážení zřízení 
fakulty v Karviné

 ^ Informace pro členy vlády České republiky o postupu zřízení Slezské univerzity v Opavě
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projednání této věci. Akademický 
senát znovu mimořádně zasedl 
17.  září 1990. Do  Brna odcesto-
vala také delegace Občanského 
fóra a Městského národního výbo-
ru z Karviné, aby návrh na zřízení 
fakult podpořila. Výsledkem bylo, 
že  z  rozhodnutí Akademického 
senátu Masarykovy univerzity byly 
téhož dne obě fakulty v  Opavě 
a Karviné založeny jakou součást 
této univerzity. Během hlasování 
se 29 členů vyslovilo pro, 5 proti 
a 3 se zdrželi hlasování. 

„V době zasedání senátu jsme ne-
trpělivě očekávali výsledek hlaso-
vání. Uvědomovali jsme si, že přes 
veškerou podporu, je akademický 
senát zcela samostatnou a  ne-
závislou institucí, a  proto jeho 
rozhodnutí nelze předvídat. Když 
bylo po  hlasování, a  my  čekající 
na  chodbě, jsme se  dověděli vý-
sledek, propuklo ohromné nadšení.“ Ing. Milan Smejkal, 
místopředseda ONV Karviná

Proces vzniku byl dovršen 23. října 1990, kdy byla 
Obchodně podnikatelská fakulta v  Karviné potvrzena 
na zasedání Akreditační komise vlády České republiky 

a mohla zahájit výuku zatím pro bakalářské studium. 

Byli to právě čelní představitelé akademické obce Ma-
sarykovy univerzity v Brně, kteří projevili porozumění pro 
úsilí založit vysoké školy v  Opavě a  Karviné a  zaštítili 
svým vlivem, odborností, organizačně i finančně vznik 
a počáteční provoz karvinské fakulty. Počátky byly při-

rozeně více než 
skromné. Ve-
dení fakulty 
a  zakladatel-
ská generace 
se  zformovaly 
v  průběhu zim-
ního semestru 
akademického 
roku 1990/1991 
a děkanem Ob-
chodně podni-
katelské fakulty 
byl jmenován 
doc. Šustek.

 ^ Zápis z mimořádného jednání Aka-
demického senátu MU v Brně ze dne 
17. 9. 1990

 ^ Pověření doc. Ing. Emanuela Šustka, 
CSc., výkonem funkce děkana ze dne 
24. 9. 1990

 ^ Organizační schéma OPF pro akademický rok 1990/1991
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Jednání o příslušném zákonu o zřízení Slezské univerzity se protaho-
vala a  teprve 9.  července 1991 byl v  Praze schválen zákon České 
národní rady, podle něhož se od Masarykovy univerzity v Brně oddělily 
Filozofická fakulta v Opavě a Obchodně podnikatelská fakulta v Kar-
viné a  sloučily se  ve  Slezskou univerzitu v  Opavě. Proces ustavení 
nové univerzity byl společně s několika jinými vysokými školami zavr-
šen nabytím účinnosti tohoto zákona 28. září 1991. Do akademického 
roku 1991/1992 tak vstupovaly obě fakulty už jako součásti Slezské 
univerzity. Pověřeným rektorem Slezské univerzity byl jmenován doc. 
RNDr. Zdeněk Stuchlík, CSc., jehož úkolem bylo připravit volby Aka-
demického senátu a vytvořit podmínky pro volbu rektora. Tento úkol 
byl naplněn volbou prof. RNDr. Martina Černohorského, CSc. prvním 
rektorem Slezské univerzity a jeho jmenování prezidentem republiky 
1. března 1992.

 ^ Naše Opavsko ze dne 9. 7. 1991

 ^ Budova na Bezr-
učovém náměstí 
13 v Opavě, první 
sídlo Slezské 
univerzity

 ^ Zákon České národní rady o zřízení Slezské univerzity
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 ^ Výuka ve velkém sále

 ^ Výuka ve velkém sále

 ^ Počítačová učebna

 ^ Výuka doc. Koliby
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Souhlasným stanoviskem Akademického 
senátu Masarykovy univerzity se  tak Karviná 
a  Opava staly univerzitními městy. První výuka 
započala v  prostorách karvinské fakulty ještě 
před jejím oficiálním zřízením, a  to  za souhlasu 
města Karviná. Jednalo se  o  dvousemestrální 
jazykové kurzy angličtiny, němčiny a  francouzštiny, které byly 
zahájeny v  pondělí 2. dubna 1990. Organizovány byly Do-
mem techniky tehdejší Československé vědecko-technic-
ké společnosti v Ostravě. Přihlášeno bylo na 900 zájemců. 
Ukončeny byly na přelomu února a března 1991 závěrečný-
mi zkouškami. Od dubna 1991 k nim přibyly ve spolupráci 
s Akademií J. A. Komenského v Karviné také semináře pro 
více než 100 řídících pracovníků podnikové sféry v regionu, 
zaměřené na otázky ekonomické transformace a na její re-
alizaci v přebírané struktuře státních podniků. 

Na  počátku září 1990 proběhly zápisy studentů 
do prvního ročníku. Celkem bylo ke studiu přijato 301 
studentů, z toho 206 studentů na denní studium a 95 
studentů ke studiu při zaměstnání. Zájem o studium 
na karvinské fakultě byl od počátku velký, v porovnání 
s počty přijímaných studentů až desetinásobný. Výuka 
na  karvinské fakultě byla zahájena v  pondělí 8. října 
1990. Studenty přivítal ve  velkém sále fakulty děkan 
fakulty a  od 13.00 hodin se  uskutečnila první před-
náška z  oblasti matematiky vedená doc. Ing. Marií 
Godulovou, CSc. Slavnostní zahájení výuky se  ná-
sledně uskutečnilo ve čtvrtek 11. října 1990 za přítom-
nosti akademických funkcionářů v čele s doc. Šust-
kem, prof. Táborskou, prorektorkou Masarykovy 
univerzity, prof. Hönigem, rektorem VÚT v  Brně, 
prof. Lukešem, místopředsedou vlády ČR. Přítomni 
byli dále poradce prezidenta republiky pro otázky 
školství dr. Šafařík, zástupkyně ČNR dr. Moserová, 
bývalý ministr školství prof. Adam, prorektoři Masa-
rykovy univerzity v  Brně doc. Míček a  prof. Říha, 
náměstek ministra školství prof. Pátý a také vzácný 
host z Kanady, prof. M. Rossnerová a zástupci všech slez-
ských měst, politických stran, spolků, církví a ředitelé podniků.

 ^ Moravskoslezský den ze dne 12. 10. 1990

 ^ Moravskoslezský den ze dne 12. 11. 1990

PRVNÍ  
VÝUKA
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„Ve  čtvrtek 11. října 1990 se  aula budovy karvinské 
fakulty zaplnila do  posledního místečka. Zrod bu-
doucí univerzity přišlo přivítat mnoho hostů. Ti všich-
ni čekali na akademické funkcionáře, aby slavnostně 
zahájili otevření karvinské univerzity. Aula byla vyz-
dobena československou státní vlajkou a  portrétem 
J. A. Komenského. Úvodní řeč pronesl děkan fakulty 
doc.  Ing. E.  Šustek, CSc. Na  ukončení památného 
dne byla složena slavnostní mše svatá Te deum v ka-
tolickém kostele v Karviné. Dostalo se tím požehnání 
nejen světských představitelů, ale i duchovního života.“ 

Kronika města Karviné, 1990

V  pondělí 19. listopadu 1990 proběhla ve  velkém 
sále karvinské fakulty slavnostní Imatrikulace stu-
dentů denního a  dálkového studia. Slavnostního 
aktu se zúčastnili rektor Masarykovy univerzity prof. 
Jelínek, prorektoři Masarykovy univerzity doc. Míček, 
prof. Hloušek, proděkani dr. Steiner, prof. Ramík, 
Ing.  Smejkal a zástupci široké veřejnosti.

Vedení fakulty a  zakladatelská generace kate-
der se  zformovaly v  průběhu zimního semestru 
1990/1991. Zástupcem děkana a proděkanem pro 
studijní záležitosti se stal doc. PhDr. Jan Steiner, CSc., 

proděkanem pro vědu a výzkum doc. RNDr. Ja-
roslav Ramík, CSc., proděkanem pro rozvoj a vý-
stavbu Ing. Milan Smejkal a  tajemnicí Ing. Ale-
na Valicová. Předsedou Akademického senátu 
OPF byl zvolen PaedDr. Jiří Helešic. Na fakultě 

zpočátku působily tři katedry, Katedra marketingu, 
Katedra matematiky a informatiky a Katedra cizích ja-
zyků a Ústav poradenských informací. Do konce roku 
1990 na fakultě působilo celkem 20 interních pedago-
gů, resp. vědeckovýzkumných pracovníků.

 ^ Svět hospodářství ze dne 15. 11. 1990

 ^ Slavnostní zahájení výuky 11. 10. 1990
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 LIDÉ 
VE VEDENÍ 
FAKULTY

Vedoucí pozici ve  vedení fakulty 
zaujímá děkan, jakožto její vr-
cholný představitel (latinsky 
„spectabilis“). Třicetileté ob-
dobí karvinské fakulty je spo-
jeno s  devíti osobnostmi, 
které se  na  jejím fungování 
podílely přímo, nebo byli po-
věřeni jejím dočasným vede-
ním. 

„Snad ještě ani neodeznělo 
zvonění klíčů na  náměstích a  v  ulicích našich 
měst na znamení propuknutí sametové revoluce a člo-
věku se v hlavě musela vytvořit myšlenka na vznik vyso-
ké školy či fakulty ve městě Karviná. Tato idea byla vy-
volána obrovským deficitem vysokoškolské vzdělanosti 
i kulturního zaostávání zdejšího regionu za celostátním 
průměrem, zvláště pak za Prahou, Brnem a jinými kul-
turně-historickými centry naší země.“

doc. Ing. Emanuel Šustek, CSc. 
(vybráno z publikace k 20. výročí fakulty)

„Být v  pořadí druhým děkanem velmi mladé fakulty 
byla na  jedné straně prestižní záležitost, na druhé 

straně to byla aktivita pracovně velice náročná. 
Bylo nezbytné, aby si nově vzniklá škola, ve své 
době na vysokoškolském trhu v podstatě oje-
dinělá, nejen udržela své dobré jméno, ale 
postoupila ve svém vývoji kupředu. Na obdo-
bí od  roku 1994 vzpomínám na  Obchodně 
podnikatelské fakultě jako na pracovně velmi 

vytěžující, ale radostné a obohacující každým 
úspěchem, kterého mladá fakulta, její pracovní-

ci, studenti i první absolventi dosáhli.“

prof. RNDr. PhDr. Stanislav Polouček, CSc. 
(vybráno z publikace k 25. výročí fakulty)
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2003

doc. Ing. Emanuel Šustek, CSc. 
Byl členem iniciativní skupiny stojící za vznikem 

karvinské fakulty a stal se také jejím prvním 
děkanem. 

Funkční období 
1. října 1990 – 30. dubna 1994

prof. Ing. Tibor Paulík, CSc.
Funkční období 

1. května 2000 – 30. dubna 2003

doc. Ing. Eva Wagnerová, CSc.
Pověřena vedením 

25. listopadu 2006 – 30. ledna 2007

prof. RNDr. PhDr. Stanislav 
Polouček, CSc. 

Funkční období  
1. května 1994 – 30. dubna 2000

doc. PhDr. Vojtěch Malátek, CSc.
Funkční období 

1. května 2003 – 4. listopadu 2006
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2012

2015

2007

2013

JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D.
Pověřena vedením  

5. července 2012 – 31. ledna 2013

prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D.
Funkční období 

1. března 2015 – dosud

PhDr. Bohumil Fiala, Ph.D. 
Funkční období 

1. února 2007 – 4. července 2012

doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D.
Funkční období 

1. února 2013 – 28. února 2015
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INSIGNIE 
A TALÁRY

Obchodně podnikatelská fakulta získala své vlastní insig-
nie až od akademického roku 1994/1995. In-
signiemi Obchodně podnikatelské fakulty 
jsou děkanské žezlo a medaile zavěšené 
na  řetězech akademických hodnostářů, 
tj. děkana a  proděkanů. Žezlo vyjadřuje 
pravomoc nad celou akademickou obcí 
fakulty a  používá jej děkan jako nejvyšší 
akademický hodnostář fakulty. Výstava gra-
fických návrhů insignií Slezské univerzity a  je-
jich fakult byla v  prostorách Obchodně pod-
nikatelské fakulty instalována 12. – 19. května 
1995. Autorem insignií byl akademický sochař 
Jiří Španihel. Zhotoveny byly v pasířské dílně 
Pavla Strakoše v Hradci nad Moravicí. Hlavním 
symbolem žezla, řetězu děkana a proděkanů 
je okřídlená postava římského boha Merkura, 
boha obchodu a zisku. Vedle tohoto základ-
ního symbolu je  na  insigniích umístěn také 
znak města Karviné a znak Slezské univerzity. 
Dále je  na  insigniích umístěn nápis UNIVER-
SITAS SILESIANA. Děkanské žezlo je  navíc 
opatřeno heslem „Non progredi est regredi“ 
- nejít vpřed znamená jít zpět. Insignie jsou 
zhotoveny ze  stříbra, ozdobné prvky jsou 
pozlaceny.

 ^ Návrh proděkanského taláru



30 let s Obchodně podnikatelskou fakultou 23

Talár neboli obřadní oděv symbolizuje příslušnost k aka-
demické obci a  je  používán při slavnostních aktech 
a  ceremoniálech. Součástí taláru je  rovněž pokrývka 
hlavy. V prvních letech používali akademičtí hodnostáři 
Obchodně podnikatelské fakulty taláry svého zřizovate-
le, tedy Masarykovy univerzity v Brně. Praxe zápůjček 
a dočasně používaných talárů trvala až do roku 1996.  
Nové taláry byly zhotoveny v  roce 1997. Samotnému 
zhotovení talárů předcházela společná výstava budou-
cích univerzitních insignií a  talárů. Výstava byla slav-
nostně otevřena 3. května 1996 v Opavě a následně 
v prostorách karvinské fakulty 11. června 1996. Taláry 
podle výtvarné předlohy akademické malířky Naděždy 
Stanovské zhotovil ateliér Středního odborného učiliště 
oděvního v Prostějově. Současně byla v podniku Tonak 
Nový Jičín objednána výroba několika čepic a klobou-
ků.

V roce 2016 přistoupila fakulta k ušití nových odlehče-
ných talárů při zachování stávajícího střihu a  vzhledu. 

Nové taláry byly nej-
prve zhotoveny pro 
vedení fakulty, poté 
pro členy senátu 
a vědecké rady a ná-
sledně pro absolven-
ty. Taláry pro fakultu 
zhotovila vsetínská firma 
LIPTA-TDP, a.s. Na  kon-
ci měsíce dubna 2018 byly 
k absolventským talárům po-
řízeny také čepice. Na červ-
nových promocích tak mohli 
absolventi fakulty během 
slavnostního ceremoniálu 
poprvé vyhodit “své“ čepice 
do vzduchu. Dříve pokrývka 
hlavy nebyla na  naší fakultě 
součástí absolventského taláru.

 ^ Talár děkana

 ^ Studenti ve velké sále fakulty

 ^ Talár pedela  ^ Talár tajemníka  ^ Talár studentů
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STUDIUM 
NA  

FAKULTĚ
Na počátku byly na fakultě nabízeny dva bakalářské 
studijní obory - Ekonomika obchodu a  služeb 
se  specializacemi Marketing a  management v  ob-
chodní činnosti, Podnikání v terciární sféře a Ekono-
mika cestovního ruchu a  obor Ekonomika nevý-
robní sféry a  sociálního rozvoje se  specializací 
Sociální a  rekvalifikační řízení. Ke studiu bylo přijato 
celkem 301 uchazečů. V následujícím akademickém 
roce tj. 1991/1992 projevilo zájem o  studium 1404 
zájemců, přijato bylo celkem 477 studentů. Od aka-
demického roku 1992/1993 přibyla v  nabídce stu-
dijního oboru Ekonomika podnikání v  obchodě 
a službách (na počátku Ekonomika obchodu a slu-
žeb) také specializace Finance a bankovnictví. Začaly 
se organizovat vzdělávací kurzy pro veřejnost zakon-
čené zkouškou a udělením certifikátu. Úsilí o získání 
akreditace pětiletého magisterského studia bylo za-
vršeno 24. března 1993 udělením akreditace v rámci 
oboru Ekonomika podnikání v obchodě a služ-
bách se  dvěma specializacemi Marketing a  man-
agement v obchodě a  službách a  Informatika a  její 
využití v  obchodě a  službách. Od  akademického 
roku 1993/1994 tak měli zájemci možnost studovat 
magisterské studium. 



30 let s Obchodně podnikatelskou fakultou 25

Postupně došlo k úpravě  struktury stávajících studij-
ních oborů a k jejich pojmenování. Fakulta tak nabízela 
studium oborů: Ekonomika podnikání v  obchodě 
a  službách se  specializacemi Marketing a  manage-
ment v obchodě a službách (bakalářská a magisterská 
specializace), Informatika a její využití v obchodě a služ-
bách (bakalářská a magisterská specializace), Finance 
a  bankovnictví (bakalářská specializace), Ekonomika 
cestovního ruchu (bakalářská specializace) a oboru So-
ciální management se specializací Sociální a rekvali-
fikační řízení pro bakalářské studium. Dálkové studium 
bylo transformováno na distanční formu s větší orientací 
na samostatnou přípravu studujících. 

V akademickém roce 1994/1995 vývoj fakulty poprvé 
vyústil v „plné“ obsazení fakulty pěti ročníky studentů. 

Od akademického roku 1996/1997 byla nabídka studij-
ních oborů rozšířena o nový obor Finance se speciali-
zací Bankovnictví, a to pro bakalářské studium. V rámci 
stávajícího oboru Sociální management byla z důvodu 
rozšíření možnosti uplatnění absolventů překvalifikována 
stávající specializace Sociální a rekvalifikační řízení nově 
na specializaci Personalistika a sociální práce v  rámci 
bakalářského studia. Specializace Evropská unie byla 
v  rámci oboru Ekonomika podnikání v  obchodě 

a  službách nabízena zájemcům od  akademického 
roku 1997/98 a  od  následujícího akademického roku 
pak byla nabídka tohoto oboru rozšířena o specializaci 
v rámci bakalářského studia Národohospodářství. Také 
u  studijního oboru Finance bylo bakalářské studium 
rozšířeno o  specializace Finanční a  celní správa, Pe-
něžní a poštovní služby a Firemní finance. V následu-
jícím akademickém roce došlo k  přejmenování studij-
ních oborů na studijní programy a studijních specializací 
na studijní obory. V souladu s novým zákonem o vyso-
kých školách došlo v  akademickém roce 1999/2000 
k transformaci studijních oborů do nově formulovaných 
studijních programů. Ve  studijním programu Hospo-
dářská politika a správa tak fakulta nabízela baka-
lářské studijní obory Finance, Bankovnictví, Evropská 
unie, Sociální management, Veřejná ekonomika a sprá-
va a magisterské studijní obory Finance, Bankovnictví, 
Národohospodářství, Evropská unie, Veřejná ekono-
mika a  správa a  Sociální management. Ve  studijním 
programu Ekonomika a management byly nabízeny 
bakalářské studijní obory Ekonomika podnikání v  ob-
chodě a službách, Marketing a management, Firemní 
finance, Ekonomika cestovního ruchu, Účetní a daňová 
teorie a praxe a magisterské studijní obory Ekonomika 
podnikání v obchodě a službách, Marketing a manage-
ment a Firemní finance. Studijní program Systémové 
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Graf: Vývoj počtu studentů 1990/1991 – 2019/2020
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inženýrství a  informatika nabízel bakalářský studijní 
obor Manažerská informatika a dva magisterské studijní 
obory Manažerská informatika a Informatika v ekonomi-
ce. Od akademického roku 2003/2004 fakulta získala 
akreditaci studijního programu Gastronomie, hotel-
nictví a turismus, oboru Hotelnictví. V akademickém 
roce 2009/2010 přibyly ke stávající nabídce v rámci stu-
dijního programu Ekonomika a management dva nově 
akreditované bakalářské studijní obory Řízení logistiky 
a Účetnictví a daně.

V roce 2014 byl na základě restrukturalizace fakulty sní-
žen počet nabízených bakalářských studijních oborů 
na  osm, navazujících magisterských studijních oborů 
na čtyři a jeden doktorský studijní program. Snížení po-
čtu nabízených oborů bylo vyváženo zavedením spe-
cializací, které dávají možnost hlubšího a profilově už-
šího zaměření studia v daném oboru. V akademickém 
roce 2015/2016 byl ve studijním programu Ekonomika 
a management akreditován zcela nový studijní obor 
Podniková ekonomika a  management pro bakalářské 
a navazující magisterské studium s možností volby spe-
cializací Podnikání (bakalářské a navazující magisterské 
studium), Marketing a obchod (bakalářské a navazují-
cí magisterské studium), Finance podniku (bakalářské 
a navazující magisterské studium), Ekonomika cestov-
ního ruchu (bakalářské studium) a  Účetnictví a  daně 
(navazující magisterské studium). 

Pro akademický rok 2016/2017 fakulta nezískala pro-
dloužení akreditace studijního oboru Hotelnictví. V rám-
ci bakalářského studijního oboru Podniková ekonomika 
a  management tak přibyla specializace Management 
hotelnictví. Pro akademický rok 2016/2017 byl ucha-
zečům poprvé nabízen nově akreditovaný navazující 
magisterský studijní program Economics and Ma-
nagement, studijní obor Business Economics and 
Management vyučovaný v angličtině. Ke studiu do to-
hoto oboru nastoupili v akademickém roce 2018/2019 
první zahraniční studenti. 

V  průběhu akademického roku 2017/2018 fakulta za-
čala s přípravou akreditací nových studijních programů. 
V roce 2019 získala fakulta akreditace čtyř nových stu-
dijních programů zpracovaných podle nové legislativy 
a nových standardů, a  to bakalářský a navazující ma-
gisterský akademicky zaměřený program Bankovnic-
tví, pojišťovnictví a peněžnictví, bakalářský profes-
ně zaměřený studijní program Finance a účetnictví, 
navazující magisterský akademicky zaměřený program 
Manažerská informatika a bakalářský profesně za-
měřený program Cestovní ruch a turismus. Tyto stu-
dijní programy byly nově nabízeny zájemcům o studium 
pro akademický rok 2020/2021. V  roce 2020 fakulta 
získala akreditaci bakalářského a navazujícího magist-
erského akademicky zaměřeného studijního programu 
Veřejná ekonomika a správa, a bakalářských profes-
ně zaměřených programů Marketing a Management 
v sociálních službách. 

Zájem o studium na karvinské fakultě byl od počátku 
velký, v porovnání s počty přijímaných studentů až de-
setinásobný. V prvním akademickém roce 1990/1991 
bylo ke studiu přijato celkem 301 studentů, z toho 206 
studentů na  denní studium a  95 studentů ke  studiu 
při zaměstnání. Největšího rozmachu z hlediska počtu 
studentů dosáhla fakulta v  létech 2009 – 2013, kdy 
v akademickém roce 2009/2010 poprvé došlo k pře-
kročení hranice čtyř a  půl tisíce zapsaných studentů. 
V důsledku demografického poklesu v počtu maturantů 
a v důsledku výrazného snižování limitu financovaných 
studentů ze strany MŠMT však dochází v dalších letech 
k postupnému snižování počtu studentů na fakultě (viz 
graf vývoj počtu studentů).
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DOKTORSKÉ 
STUDIUM

Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné má od roku 
2004 udělenou akreditaci doktorského studijního pro-
gramu Ekonomika a  management se  studijním 
oborem Podniková ekonomika a management. Studi-
um se uskutečňuje v prezenční a kombinované formě. 
Standardní doba studia je  tři nebo čtyři roky a  je sta-
novená akreditací studijního programu. V  letech 2004 
– 2015 byl akreditován studijní program s tříletou stan-
dardní formou studia. Od  roku 2015 je  akreditován 
studijní program se čtyřletou standardní dobou studia. 
Od roku 2015 je akreditován doktorský studijní program 
Economics and Management, obor Business Eco-
nomics and Management v anglickém jazyce, což ote-
vírá možnosti pro uchazeče ze zahraničí.

Organizaci doktorského studia zajišťoval od  počátku 
Ústav doktorských studií. Od roku 2016 ji zajišťuje Od-
dělení vědy a výzkumu a za organizaci a průběh dok-
torského studia zodpovídá proděkan 
pro vědu a výzkum. 

Počet přijímaných studentů v  po-
sledních třech letech klesá, čemuž 
bude odpovídat i  počet úspěšně 
obhájených disertačních prací v dal-
ším období. Přesto nadále zůstá-
vá doktorské studium významným 
stupněm studia na naší fakultě i pro 
její budoucí rozvoj.

Pro zájemce z  řad současných stu-
dentů navazujících magisterských 
programů o  doktorské studium 
je každoročně organizován Den dok-
torského studia, kde se mohou do-
zvědět řadu důležitých a užitečných 
informací. 
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ROZŠÍŘENÍ NABÍDKY STUDIA
Akreditační komise na  podzim roku 2015 udělila Ob-
chodně podnikatelské fakultě akreditaci k habilitačnímu 
řízení v  oboru Podniková ekonomika a  manage-
ment, a to do listopadu 2023. Fakulta se tak stala třetí 
součástí Slezské univerzity, která může konat habilitační 
řízení a  udělovat uchazečům titul docent. V  habilitač-
ním řízení se  podle zákona o  vysokých školách ově-
řuje vědecká nebo umělecká kvalifikace uchazeče, 
a to zejména na základě habilitační práce a její obhajoby 
a  dalších vědeckých, odborných prací, a  jeho peda-
gogická způsobilost na  základě hodnocení habilitační 
přednášky a předcházející pedagogické praxe. Získá-
ním akreditace habilitačního řízení v  oboru Podniková 
ekonomika a management se otevřela možnost dalšího 
kvalifikačního růstu nejen pro akademiky naší fakulty, 
která jako každá jiná vysoká škola nové docenty k za-
jištění výuky potřebuje, ale také pro uchazeče z jiných 
vysokých škol, pro které je možnost habili-
tačního řízení také otevřená. Od  roku 2017 
byla úspěšně zakončena 4 habilitační řízení. 
V současnosti jsou zahájena dvě habilitační 
řízení. 

 ^ doc. Ing. Jarmila Duháček Šebestová, Ph.D.

 ^ doc. RNDr. Ing. Roman Šperka, Ph.D.

 ^ doc. Ing. Petra Růčková, Ph.D.

 ^ dr hab. Marta Starostka-Patyk



30 let s Obchodně podnikatelskou fakultou 29

ABSOLVENTI
Karvinská fakulta za období od svého zřízení vychovala více než 
13,5 tisíc odborníků zaujímajících přední pozice ve firmách či  in-
stitucích. Vydobyla si tak své stabilní místo mezi poskytovateli vy-
sokoškolského vzdělávání. Nabídkou širokého spektra studijních 
oborů a specializací, které dle zájmu a potřeb trhu pravidelně ak-
tualizovala již od svého vzniku, zaujala zájemce jak z regionu, tak 
z celé ČR i zahraničí. 

Slavnostní promoce prvních absolventů bakalářského studia se ko-
nala v říjnu 1993 a o dva roky později v červnu studium úspěšně 
ukončilo 114 absolventů magisterského studia. U příležitosti tohoto 
slavnostního aktu byly karvinské fakultě také předány vysokoškol-
ské insignie – řetězy děkana a proděkanů.
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„Na  OPF jsem zažil nejkrás-
nější léta mého života. 

Vzpomínám na  tu  dobu 
pozitivně. Získal jsem 
zde mnoho kámošů 
na celý život. Studium 
bylo živé a  atmosféra 
na škole absolutně vy-
nikající. Měli jsme štěstí 
na přednášející z praxe. 

Pro mne bylo důležité vi-
dět, že se propojují akade-

mické znalosti s pracov-
ním životem. Kdybych 

m ě l říci jednu věc, kterou 
jsem si ze studia odnesl, která platí nade všechny, tak 
je to schopnost učit se a dozvídat se nové věci. Studen-
tům, kteří nastupují na OPF dnes bych doporučil, aby 
si už v průběhu studia odzkoušeli nějaký „job“. Aby byli 
schopni nastoupit do prvního skutečného zaměstnání 
již s určitou zkušeností a tím i s vyšším sebevědomím.“

Ing. Jan Juchelka, 
předseda představenstva a generální ředitel 

Komerční banky, absolvent oboru Ekonomika podniká-
ní v obchodě a službách v roce 1995

„Rád vzpomínám na  všechny 
lidi, se kterými jsem se bě-

hem studia setkával. 
Ať  jsou to mí  spolužá-
ci, se  kterými jsem 
se  pravidelně setká-
val na  půdě fakulty 
či  ještě častěji pak 
při sáhodlouhých 
debatách u  piva. 
Také rád vzpomenu 

na  pedagogy a  další 
personál zabezpečující 
chod fakulty. Vzpomí-

nám na  přátelské 
r e fe - rentky studijního 
oddělení, které mi vždy ochot- ně a  s  úsměvem 
pomohly vyřešit někdy až  zapeklité studijní záležitosti. 
Na pedagogy, kteří se mi nesmazatelně zapsali do pa-
měti svým pozitivním přístupem například paní doktor-
ka Buryová, docentka Wagnerová, docent Lednický 
a mnoho dalších. Pod dohledem a za pomocí docenta 
Malátka jsem plánoval teoretickou a následně i praktic-
kou strategii společnosti, kterou se mi podařilo během 
studia založit. Je pochopitelné, že jakožto matematický 
analfabet jsem byl velmi častým hostem v kanceláři do-
centky Godulové, které patří velký dík, za to, že i já jsem 
dokázal pochopit kouzlo derivací a  jiných matematic-
kých veličin. Nejraději však vzpomínám na oddělení in-
formatiky, kde jsme chodili pravidelně na  Internet, ale 
hlavně zahrát si nějaké ty hry (to bych zde asi uvádět ne-
měl :-). Prostě spolupráce studenta s pedagogem byla 

možná nejen v rámci studia, ale také při volnočasových 
aktivitách. Co říci na závěr, bylo mi tam prostě fajn.“

Ing. David Jelínek, 
ředitel společnosti Unika Centrum, z.ú., 

absolvent oboru Ekonomika podnikání v obchodě 
a službách v roce 2006

 ^ Slavnostní promoce absolventů, 1995

 ^ Slavnostní promoce absolventů, 2004
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„Studium oboru Financí na  OPF 
v  Karviné mi  pomohlo zjistit, 
co  mě  baví a  v  čem bych 
se  chtěl do  budoucna 
více rozvíjet. Finanční trhy 
se  mi  již během studia 
staly koníčkem a  později 
i  prací. Na  vysoké škole 
jsem se  také naučil sa-
mostatnosti, a  v  nepo-
slední řadě využil příleži-
tost vycestovat do zahraničí 
v  rámci studijního programu 
ERASMUS, což byla jed-
na z  nejhodnotnějších 
zkušeností studia.“

Ing. Radek Obrusník, 
Business Analytik, Deutsche Boerse Services s.r.o., 

absolvent oboru Finance v roce 2012

„Mé bakalářské studium probíhalo prezenčně. Chodil 
jsem pravidelně na semináře, které byly velmi dobře 

vedeny. Při účasti na seminářích bylo absolvování 
zkoušky mnohem jednodušší. Největší změna 
oproti gymnáziu byla ta volnost. Byli jsme do-
spělí lidé a sami se rozhodovali, zda do ško-
ly půjdeme nebo ne. Tato volnost byla velmi 
zrádná a pro spoustu studentů také zname-
nala nezvládnutí studia. Škola mne v  tom-
to naučila zodpovědnosti a  také si  svůj čas 

detailně a efektivně uspořádat. Velmi přínosné 
byly prezentace na seminářích, kdy jsem se na-

učil prezentovat před cizími lidmi, vysvětlovat jim 
dané téma a vynucovat si  jejich pozornost. Tyto do-

vednosti se mi velmi hodily při ucházení o práci, tak při 
výkonu práce samotné. Po úspěšném ukončení baka-
lářského studia, které jsem si opravdu užil, jsem nastou-
pil na karvinskou pobočku společnosti Raiffeisenbank 
jako bankéř. Díky znalostem a  dovednostem, které 
jsem získal během studia, bylo mé začlenění a zaučení 

 ^ První promoce absolventů, 1995
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v pracovním procesu mnohem 
jednodušší. Většina termínů, 

které jsem při práci použí-
val, mi byla již známá. Byl 
jsem si  jistější v  mých 
příspěvcích do  po-
bočkových porad díky 
prezentacím v  semi-
nářích. Navazující stu-
dium jsem zvolil kom-

binovaně, protože jsem 
byl již zaměstnán v bance. 

Skloubit studium a  zaměst-
nání není nic jednoduchého, ale 

také nic nemožného. Většina 
zaměstnava- telů vychází zaměstnancům 
vstříc, a tak to bylo i v mém případě. Mé znalosti 
z  praxe mi  pomáhaly při orientaci ve  studované látce 
a naopak předměty, které jsem absolvoval, mne obo-
hacovaly v mém pracovním životě.“

Ing. Lukáš Ondříšek, 
ředitel pobočky Raiffeisenbank Karviná, 

absolvent oboru Marketing a management 
v roce 2016

 ^ Slavností promoce absolventů, 2007

 ^ Absolventský večírek, 2005

 ^ Redakční rada Almanachu absolventů, 2005  ^ Absolventský večírek, 2003
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CELOŽIVOTNÍ 
VZDĚLÁVÁNÍ

Celoživotní vzdělávání má na Obchodně podnikatelské 
fakultě v Karviné své nezastupitelné místo. Více než 20 
let nabízí zájemcům o další vzdělávání řadu specializo-
vaných seminářů mimo rámec akreditovaných studijních 
programů, které jsou připraveny „na míru“ firmám regi-
onu, i kurzy určené široké veřejnosti. V letech minulých 
to byly např. semináře zaměřené na statistiku v obcho-
dě a podnikání, podvojné účetnictví, peníze a bankov-
nictví, právo podnikání, daňovou evidence podnikatelů, 
kurzy zaměřené na metody práce s textem, počítačové, 
jazykové a jiné kurzy. V současnosti nabízí fakulta napří-
klad Základní kurz účetnictví, Přípravný kurz matematiky 
pro uchazeče o studium na vysoké škole nebo kurzy 
zaměřené na správu lokálních sítí. V rámci akreditova-
ných studijních programů měli zájemci možnost v pre-
zenční či kombinované formě studovat některý z vybra-
ných kurzů a po  jejich ukončení následně pokračovat 
v řádném vysokoškolském vzdělávání. 

Za poslední období prošlo celoživotní vzdělávání pod-
statnými změnami týkajícími se  koncepce, struktury, 
nabídky kurzů či  formy výuky. Nově jsou tak nabízeny 
kurzy reflektující zájmy trhu či společnosti. 

Od  akademického 
roku 2017/2018 realizuje fakulta dvouletý 
mezinárodně uznávaný kurz Master of Business Admi-
nistration (MBA). Cílem kurzu je rozvinout potřebné pro-
fesní kompetence současných a budoucích vedoucích 
pracovníků státní a  veřejné správy nebo komerčních 
subjektů v oblasti managementu a marketingu, ekono-
miky, financí, řízení lidských zdrojů a řízení informací. 

 ^ Karvinský deník ze dne 29. 1. 2008

Manažer 
projektu
Rekvalifikační kurz

MBA
Master of Business Administration
Slezská univerzita v Opavě
Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné
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Součástí celoživotního vzdělávání je také Univerzita tře-
tího věku (U3V), jejíž počátek je datován od roku 1995. 
Za iniciátora jejího vzniku je považován prof. Ing. Vítěz-
slav Balhar, CSc. O dlouholetý rozvoj U3V se v nema-
lé míře zasloužila také doc. Ing. Eva Sikorová, CSc. 
Vzdělávání seniorů dříve probíhalo v pětiletých cyklech 
přednášek rozdělených do zimního a letního semestru, 
po jejichž ukončení obdrželi účastníci osvědčení o ab-
solvování.

V  současné době je  výuka rozvržena do  jednoletých 
přednáškových cyklů rozdělených do zimního a letního 
semestru. I zde účastníci po absolvování daného cyklu 
přednášek obdrží osvědčení o  jeho absolvování. Po-
sluchači v souladu se zaměřením fakulty procházejí té-
mata z oblasti ekonomie, účetnictví, financí, marketingu, 
ale rovněž také do oblasti práva a společenských věd. 
Každoročně absolvuje tento cyklus přednášek přibližně 
stovka posluchačů. 

Na  rozdíl od  mladších studentů prezenční nebo 

kombinované formy studia jsou studující univerzity třetí-
ho věku extrémně zvídaví, snaživí a aktivní. Charakteris-
tickým znakem tohoto typu studia je proto vysoká míra 
zapojení posluchačů do probírané problematiky. Výuka 
probíhá často formou diskuzí a informace od vyučující-
ho jsou konfrontovány s názory a zkušenostmi studentů 
U3V. Studium se nezaměřuje pouze na čistě ekonomic-
ká témata, nýbrž je rozšířeno o nabídku studia dalších 
atraktivních vzdělávacích oblastí, např. historie, turistika 
či  komunikační dovednosti. Témata jsou koncipována 
na základě průzkumu zájmu mezi účastníky univerzity 
třetího věku, a to formou dotazníkového šetření. Velké-
mu zájmu se mezi posluchači těší výuka cizích jazyků. 
V posledních letech byla výuka rozšířena o  tematicky 
zaměřené exkurze, jejíchž cílem je  získávání nových 
poznatků, praktických zkušeností, sloužící však také 
k navazování vzájemných kontaktů a nových přátelství. 
Posluchači univerzity třetího věku tak již měli možnost 
navštívit nejen zámky, podniky, a  jiná zajímavá místa 
v naší republice, ale zavítali také například do předvá-
noční Vídně apod.

 ^ Iniciátor vzniku U3V prof. Vítězslav 
Balhar

 ^ Kurz pohybových aktivit

 ^ Exkurze Luhačovice

 ^ Přednáška doc. Nezvala  
a doc. Sikorové

 ^ Posluchači U3V při výuce

 ^ Exkurze Novojičínské klobouky Tonak ^ Karvinský deník 
16. 7. 2010
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Fakulta je od svého počátku umístěna v bývalém komplexu 
Okresního výboru Komunistické strany Československa, 
který byl postavený v  roce 1988. Poté, co byl z budovy 
v roce 1990 vystěhován Okresní výbor Komunistické stra-
ny Československa, bylo další využití objektu předmětem 
veřejného referenda, které se vyslovilo ve prospěch vyso-
ké školy. V současnosti v budově sídlí vedení fakulty, na-
cházejí se zde pracovny kateder a ústavů, oddělení, multi-
mediální učebny, přednáškové sály a posluchárny, čítárna, 
menza, kanceláře pro administrativu a  technické zázemí 
apod. 

INFRASTRUKTURA 
A MODERNIZACE 

FAKULTY
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S  rostoucím počtem zájem-
ců o  vysokoškolské vzdělání 
a potřebami výuky a ubytová-
ní se fakulta postupně rozšířila 
do  dalších objektů na  území 
města Karviné. V  roce 1997 
převzala do  správy rozsáh-
lý areál Na Vyhlídce, který byl 
vybudován jako Střední od-
borné učiliště hornické v druhé 
polovině 50. let. V  roce 1989 
byl přeměněn na  Integrovanou 
střední školu a v důsledku inte-
grace středních škol pak předán bezúplatně do užívá-
ní fakultě. V  roce 2007 prošel celý areál rekonstrukcí 
a je využíván doposud. Nachází se zde nejen učebny, 
profesní centrum a zázemí pro vyučující, ale také koleje, 
fakultní knihovna, tělocvična a posilovna. 

Od roku 2003 začala fakulta využívat objekt bývalé zá-
kladní školy s  polským jazykem vyučovacím na  třídě 
Osvobození, který získala na základě darovací smlou-
vy. V roce 2008 se stala jejím vlastníkem. V prostorách 
objektu byly zřízeny učebny a výuková kuchyň včetně 
technologie pro výuku odborných předmětů studijního 
oboru Hotelnictví. V roce 2013 bylo z důvodu klesající-
ho počtu studentů rozhodnuto o přesunu výuky do ji-
ných prostor a v roce 2018 byl objekt prodán. 

Od roku 2008 fakulta obývala také objekt bývalé základ-
ní školy na ulici Žižkova, který získala na základě daro-

vací smlouvy 
od  statutár-
ního měs-
ta Karviná, 
v  rámci opti-
malizace sítě 
z á k l a d n í c h 
škol ve  měs-
tě. Byly zde 
vytvořeny vý-
ukové prostory pro studenty a kanceláře pro vyučující 
a členy Katedry podnikové ekonomiky a managemen-
tu. Rovněž tyto prostory z  důvodu klesajícího počtu 
studentů a optimalizace objektů fakulta ke konci roku 
2015 uvolnila a nabídla k vrácení městu Karviná, a  je-
likož město o tento objekt neprojevilo zájem, byl zpro-
středkován jeho prodej.

VYSOKOŠKOLSKÁ KOLEJ
Obchodně podnikatelská fakulta neměla v  počátcích 
své existence vlastní ubytovací kapacity. Ubytování 
studentů tak bylo řešeno pronájmem dvoulůžkových 
a třílůžkových pokojů ubytovny Kosmos od společnos-
ti OKD, a.s. Tento pronájem byl využíván až do konce 
roku 2013. Dále bylo využíváno soukromé NON-STOP 
ubytovací zařízení či ubytovna SOUT v Karviné. Vlastní 

ubytovací zařízení získala fakulta až společně se získá-
ním rozsáhlého objektu Na Vyhlídce v roce 1997. Zvy-
šující se požadavky na ubytování v letech 2004 – 2007 
řešila fakulta pronájmem v ubytovně Předvoj. Rozsáhlou 
přestavbou areálu Na Vyhlídce v  letech 2006 – 2009 
došlo k  adekvátnímu navýšení ubytovacích kapacit 
a poskytnutí kvalitního zázemí ubytovaným studentům.

 ^ Areál Na Vyhlídce  ^ Objekt na ul. Žižkova

 ^ Objekt na tř. Osvobození
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V současnosti nabízí fakulta celoroční ubytování nebo 
krátkodobé pronájmy studentům, pedagogům, ale 
také široké veřejnosti ve dvou objektech koleje v areálu 
Na Vyhlídce. K dispozici jsou jednolůžkové, dvojlůžkové 

a trojlůžkové pokoje, apartmány i pokoje s bezbariéro-
vým přístupem. Pokoje v objektu B mají vlastní sociální 
zařízení. Pokoje v objektu A mají sociální zařízení spo-
lečné. 

MODERNIZACE OBJEKTŮ FAKULTY
Hlavní budova fakulty od  své výstavby prošla řadou 
oprav a modernizací. V devadesátých letech se usku-
tečnily například dílčí opravy pláště budovy, ze staveb-
ně upravených prostor bývalých garáží a  skladů lido-
vých milicí a civilní obrany se podařilo vybudovat menzu 
včetně technického zázemí. Na jaře roku 2004 proběh-
la celková rekonstrukce náměstí před hlavní budovou. 
V roce 2012 se budova dočkala nového opláštění a vý-
měny oken. V roce 2017 proběhla revitalizace vnitroblo-
ku, kde byl vybudován altán a vytvořena odpočinková 

zóna pro zaměstnance, následně byla také zrekonstru-
ována plocha parkoviště. V  opravách a  procesu mo-
dernizace vnitřních prostor hlavní budovy se stále po-
kračuje. V průběhu posledních pěti let byly zprovozněny 
a  rozšířeny výukové prostory, které byly následně vy-
baveny novým nábytkem. Do většiny učeben byly poří-
zeny keramické tabule s dataprojektorem a několik PC. 
Bylo vyměněno posluchárenské zařízení a AV technika 
v  aule, proběhla modernizace hygienických zařízení, 
výdejna jídel byla přebudována na kuchyň, došlo také 
k montáži klimatizace a  zastínění učeben a pracoven 
východní a jižní fasády aj.

Významnou akcí byla rekonstrukce a modernizace ma-
lého a  velkého sálu, a  to  díky projektu “Modernizace 
výukové infastruktury OPF v Karviné, SU v Opavě – vý-
ukové sály“. Více než padesátimilionová investice byla 
financována z 95 % procent z prostředků Operačního 
programu Výzkum, vývoj a  vzdělávání. V  první etapě 
proběhla rekonstrukce malého sálu, který byl uveden 
do provozu v dubnu 2019. Na ní plynule navázala druhá 
etapa, mnohem náročnější, a  to  rekonstrukce velkého 

 ^ Studenti na koleji Kosmos  ^ Studenti na koleji Kosmos  ^ Pokoj na koleji Na Vyhlídce

 ^ Rekonstrukce malého a velkého sálu
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sálu. V  rámci modernizace byla provedena výměna poslu-
chárenského čalouněného sezení se  stoly, stavební úpravy 
promítací kabiny velkého sálu, instalace akustických stěno-
vých panelů či  akustického podhledu a  stínění oken. Dále 
byla vyměněna osvětlení a původní vybavení nahrazeno mo-
derním zařízením, včetně audiovizuální techniky. Nové poslu-
chárenské sezení vychází z původní dispozice sedadel, která 
byla upravena s ohledem na umístění vyhrazených míst pro 
imobilní osoby. Oba sály tak v  současnosti přispívají k  vý-
znamnému zlepšení výukového prostředí a ke zlepšení výuky 
samotné. 

V  rámci projektu „Modernizace výukové infrastruktury OPF 
v  Karviné – edukační laboratoř a  výukové vybavení“ byla 
v roce 2019 zprovozněna zcela nová edukační laboratoř, kte-
rá byla vybudována z bývalé varny. Edukační laboratoř, slou-
žící pro výuku programu Manažerská informatika, disponuje 
12 pracovními místy (boxy) napojenými na  lokální počítačo-
vou síť, prezentační místností, relaxační místností a sociálním 
zázemím. V  prostorách pro prezentaci je  možné realizovat 
workshopy či jiné odborné akce, setkávání pracovních týmů 
apod. Podstatnou součástí edukační laboratoře je nová vý-
konná výpočetní kapacita, na  jejíž hardwarovou část je  vy-
naloženo cca 17 mil. Kč. Dále je zde k dispozici Multimediální 
studio, které bude primárně využíváno v rámci nového studij-
ního programu Marketing.

V  letech 2006 – 2009 prošel také objekt Na Vyhlídce roz-
sáhlou rekonstrukcí, s celkovými náklady okolo 186 miliónů 
korun. Přestavbou došlo ke  zvýšení ubytovacích kapacit 
na 450 míst. Dále byl v  rámci této rekonstrukce vybudován 
přednáškový sál, upraveny další prostory a navýšeny kapa-
city učeben. V roce 2013 prošla modernizací také tělocvična 
v objektu a od roku 2014 je areál zpřístupněn také imobilním 
a  hendikepovaným studentům. V  roce 2019 získala fakulta 
dotaci z MŠMT ve výši 66 mil. Kč na rekonstrukci dalších ob-
jektů tohoto areálu. Součástí rozsáhlé rekonstrukce byly nejen 
přestavba šaten a sprch, modernizace prostor fitcentra, ale 
také vybudování zcela nového profesního centra, které bude 
od akademického roku 2020/2021 využíváno v rámci výuky 
studijního programu Cestovní ruch a turismus. Studenti zde 
budou mít k dispozici zázemí pro gastronomické služby, cvič-
ný bar, restaurační prostředí a také cvičnou kancelář a infor-
mační centrum aj. V rámci rekonstrukce byly provedeny také 
práce na venkovním vzhledu areálu. Byly provedeny zpevně-
né plochy včetně terasy a komunikace kolem objektů, sadové 
úpravy a areálové osvětlení, oplocení, aj.

 ^ Edukační laboratoř - relaxační místnost

 ^ Edukační laboratoř - pracovní místa (boxy)

 ^ Tělocvična v areálu Na Vyhlídce

 ^ Aula Na Vyhlídce

 ^ Nová učebna Na Vyhlídce  ^ Profesní centrum Na Vyhlídce
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 ^ První knihovna na Univerzitním náměstí

 ^ Dnešní prostory knihovny

Vznik a  rozvoj fakultní knihovny byl iniciován vznikem 
Obchodně podnikatelské fakulty a  jejími potřebami. 
Knihovna byla nejprve koncipována jako studovna 
a takto byla budována až do konce roku 1991. V prv-
ních letech své existence disponovala pouze jedinou 
místností, kde byla umístěna kopírka, půjčována byla 
jen základní skripta a učebnice. Jistou náhradou bylo 
umístění pobočky Okresní knihovny a studovny v Kar-
viné v zadním traktu hlavní budovy fakulty a přeoriento-
vání části jejího knižního fondu na potřeby výuky. Sys-
tematicky s  jasnou představou byla fakultní knihovna 
budována od roku 1992 pod vedením Mgr. Khestlové. 
Vzhledem k  omezeným finančním prostředkům nově 
vzniklé vysoké školy bez jakýchkoliv historických návaz-
ností však bylo velice obtížné zajistit vyhovující prostory, 
vybavení, dostatečné knihovní fondy a získat kvalifiko-
vané pracovníky. Omezený rozpočet na fondy knihovny 
také neumožňoval dostatečné nákupy tuzemské ani za-
hraniční literatury, proto byly hledány jiné cesty jejich zís-
kávání. Byly navazovány kontakty s  jinými vysokoškol-
skými odbornými knihovnami a  ostatními knihovnami 
v rámci kraje a byly uzavírány dohody o vzájemné bez-
platné výměně publikací. Pro získání zahraniční literatu-
ry byly navazovány kontakty se zahraničními institucemi 
a nadacemi. Dalším zdrojem pro získávání literatury byly 
dary od jednotlivců, tak nejrůznějších organizací. 

Fondy knihovny byly od  začátku systematického bu-
dování knihovny počítačově zpracovávány v  systému 
Smartlib, který byl v této době jediným dostupným kni-
hovním systémem. Knihovna se tak stala jednou z mála 
knihoven v  republice, která měla elektronický on-line 
katalog bez duplicitního lístkového katalogu, jenž byl 
v tomto období běžnou praxí.

V  roce 1998 byla fakultní knihovna přestěhována 
do  nově získaného areálu Na  Vyhlídce, kde setrvala 
až do doby jeho rekonstrukce v  roce 2007. Knihovna 
tak získala nové prostory, své první PC pro uživatele, 
zabezpečovací radiofrekvenční ochranu fondu a zabez-
pečovací brány. Všechny tyto nákladné investice byly 

pořízeny z  realizovaných projektů FRVŠ. Se  zdokona-
lováním techniky se  rozvíjel i  rozsah služeb a činností 
knihovny.

Po dobu rekonstrukce areálu Na Vyhlídce, cca téměř 
tří let, se knihovna nacházela v nevyhovujících provizor-
ních prostorách bývalé polské základní školy na  třídě 
Osvobození. Slavnostní otevření knihovny v  nově zre-
konstruovaných prostorách v areálu Na Vyhlídce se ko-
nalo 15. prosince 2009. Díky dotaci Krajského úřadu 
MSK i s nově vybaveným nábytkem, moderní radiofre-
kvenční ochranou, počítačovou a audiovizuální techni-
kou. 

V roce 2019 fakultní knihovna oslavila 10 let svého pů-
sobení v  těchto nově zrekonstruovaných prostorách. 
U příležitosti tohoto jubilea, knihovna pro studenty a za-
městnance fakulty připravila zajímavé akce jako před-
nášky, kvízy, soutěže, výstavy aj. Vrcholem oslav bylo 
listopadové slavnostní setkání v univerzitní knihovně. 

KNIHOVNA
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Na  počátku byly na  fakultě zřízeny tři katedry, 
a  to Katedra marketingu, Katedra matematiky 
a  informatiky a Katedra cizích jazyků. Celkový 
stav interních pedagogů se  do  konce roku 1990 
stabilizoval na počtu 20 akademických pracovníků. 
K zajištění výuky byli z velké části využívání také ex-
terní pracovníci. V dalších letech docházelo k růstu 
a  transformaci kateder. Rovněž pedagogický sbor 
prošel řadou obměn. 

Na počátku akademického roku 1991/1992 byla vy-
tvořena Katedra ekonomie, která vznikla vyčleně-
ním z Katedry marketingu a měla za úkol zajistit výuku 
předmětů Mikroekonomie, Makroekonomie, Světové 
ekonomiky, aj. Ve stejném roce došlo také ke vzniku 
Katedry společenských věd, která se rovněž vy-
členila z Katedry marketingu a měla za úkol zajištění 
společenských předmětů dříve garantovaných ma-

VZNIK 
KATEDER 
A JEJICH 

VÝVOJ
Diagram: Přehled vývoje kateder
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teřskou Katedrou marketingu. Jednalo se např. o kurzy 
Podnikání v hospodářských dějinách Československa, 
Kulturní dějiny ČR v cestovním ruchu, Kapitoly z dějin 
evropské kultury, Podnikatelská etika, Pracovní a soci-
ální právo apod.

V akademickém roce 1992/1993 byla původní Katedra 
marketingu přetvořena na Katedru marketingu a ma-
nagementu, jejímž úkolem bylo zajištění výuky před-
mětů Marketing, Marketingový výzkum, Teorie jakosti, 
Marketingová komunikace a public relations, Nákupní 
marketing a  řada dalších. Nově byla zřízena Katedra 
tělesné výchovy, která převzala od Katedry ekonomie 
garanci předmětů z oblasti tělesné výchovy a sportu.

V akademickém roce 1993/1994 byla původní Katedra 
cizích jazyků přebudována na Katedru komunikace. 
Jejím úkolem bylo zajištění výuky cizích jazyků, specia-
lizovaných kurzů pro různé studijní programy např. an-
gličtina pro mezinárodní bankovnictví, němčina v ces-
tovním ruchu, němčina pro marketing a management, 
rétorika pro podnikatele apod. Dále zajištovala přípravu 
na mezinárodní jazykové zkoušky.

V  akademickém roce 1994/1995 došlo k   transfor-
maci a  vzniku nových kateder. Rozštěpením Katedry 
marketingu a  managementu byla vytvořena Katedra 

managementu a podnikání, jejímž cílem bylo zajiště-
ní výuky v oblasti tvorby strategií, inovačního podniká-
ní, strategického myšlení apod. a Katedra marketin-
gu, která zajišťovala výuku marketingových předmětů. 
Dále byla zřízena Katedra financí, jež byla orientována 
na  výuku předmětů Bankovnictví, Peníze, banky a  fi-
nanční trhy, Cenné papíry, Finanční analýza, Platební 
a zúčtovací styk, apod.

V  akademickém roce 1997/1998 došlo k  rozštěpení 
Katedry matematiky a  informatiky na dvě samostatné 
katedry. Vznikla tak Katedra informatiky, jež měla 
za úkol zajištění výuky předmětů Informatika, Informač-
ní systémy, Databáze, Počítače v  podnikatelské pra-
xi, Programování v  jazyku Pascal, Logistika a  logistic-
ké programování, Projektování informačních systémů, 
apod. Druhou byla Katedra matematických metod 
v ekonomii, která měla za úkol zajistit výuku předmě-
tů zaměřených na matematiku, statistiku, ekonometrii, 
ekonomicko – matematické metody, apod. Ve stejném 
roce byla zřízena také Katedra účetnictví, jež zabez-
pečovala výuku předmětů z oblasti účetnictví, účetního 
poradenství, auditu, daní a daňové politiky, mezinárod-
ních účetních standardů, apod.

V  akademickém roce 2001/2002 vznikla Katedra 
práva, která se  odloučila od  Katedry společenských 
věd. Katedra se podílela na výuce předmětů z oblas-
ti práva ústavního, finančního, správního, občanského 
a obchodního. Ve stejném roce se Katedra komunika-
ce rozdělila na dvě samostatné katedry, a to Katedru 
komunikace a Katedru cizích jazyků. V roce 2006 
však došlo k opětovnému sloučení a vytvoření Katedry 
cizích jazyků a komunikace.

V akademickém roce 2007/2008 byla Katedra tělesné 
výchovy přejmenována na Katedru tělovýchovných 
a sportovních aktivit.

 ^ Katedra účetnictví

 ^ Katedra marketingu

 ^ Katedra tělovýchovných a sportovních aktivit
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V  akademickém roce 2007/2008 vznikly oddělením 
od Katedry marketingu Katedra logistiky, která byla 
zaměřena na výuku předmětů z oblasti logistiky a Ka-
tedra cestovního ruchu, jejíž činnost spadala do ob-
lasti cestovního ruchu a hotelnictví. 

K významné změně došlo v roce 2014, kdy v důsled-
ku rozsáhlé restrukturalizace fakulty došlo k  transfor-
maci a  snížení počtu dosavadních dvanácti kateder 
na pět nově vytvořených pracovišť, které tak lépe od-
rážejí strukturu nabízených studijních programů a obo-
rů. Na  fakultě tak byly vytvořeny Katedra ekonomie 
a veřejné správy (vytvořena přeměnou Katedry eko-
nomie, Katedry společenských věd a Katedry práva), 
Katedra financí a účetnictví (vznikla sloučením Ka-
tedry financí a Katedry účetnictví), Katedra podnikové 
ekonomiky a managementu (vznikla sloučením Ka-
tedry marketingu, Katedry managementu a podnikání, 
Katedry logistiky a Katedry práva), Katedra informati-
ky a matematiky (vznikla sloučením Katedry informa-
tiky a Katedry matematických metod v ekonomii) a Ka-
tedra cestovního ruchu a  volnočasových aktivit 
(vznikla sloučením Katedry cestovního ruchu, Katedry 
cizích jazyků a komunikace a Katedry tělovýchovných a 

sportovních aktivit). V důsledku výše uvedených orga-
nizačních změn došlo ke zrušení některých pracovních 
míst, ukončení většiny dohod o pracovní činnosti a do-
hod o provedení práce s nekmenovými pedagogy. 

Ke konci roku 2019 bylo na fakultě zaměstnáno 71 aka-
demických pracovníků a 1 vědecký pracovník. 

 ^ Katedra cizích jazyků a komunikace

 ^ Katedra logistiky a Katedra cestovního ruchu

 ^ Katedra ekonomie a veřejné správy
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VZNIK 
ÚSTAVŮ 

A JEJICH 
VÝVOJ

Spolu se  vznikem kateder byl na  fakultě v  listopadu 1990 zří-
zen také Ústav poradenských informací pod vedením 
PhDr. Oldřicha Berky. Ústav byl vytvořen ve spolupráci s ostrav-
ským Moravskoslezským sdružením pro volbu povolání v rámci 
projektu Poradenského střediska pro volbu povolání a zaměstná-
ní. Ve spolupráci se zástupci pedagogicko-psychologických po-
raden byly zpracovány přehledy o pomaturit-
ním studiu a následně také počítačový 
program zaměřený na informace o stu-
diu na středních školách 11 okresů Mo-
ravy a Slezska. Vytvořený program však 
v  té  době nezaznamenal velký ohlas. 
Část pracovníků následně opustila fa-
kultu a přešla do resortu MŠMT. Ústav 
se postupně přetransformoval na vě-
deckovýzkumné pracoviště fakulty. 
V  letech 1996 – 1999 byl ústav 
spoluřešitelem významných pro-
jektů, v rámci nichž byla vydána 
řada slovníků a  odborných pří-
ruček. Aktivity ústavu byly také 
zaměřeny na požadavky informač-
ních poradenských středisek úřa-
dů práce apod. Činnost ústavu 
byla ukončena v roce 2006.

V říjnu 1996 byl na fakultě vytvo-
řen Ústav malého a střední-
ho podnikání pod vedením 
Ing. Jiřího Vaňka, CSc. Jednalo 
se vědeckovýzkumné pracovi-
ště vytvořené v  rámci projek-
tu Výzkum podmínek rozvoje 
malého a středního podnikání, 
jenž byl součástí programu 

 ^ Noviny Slezské univerzity, březen 2005
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MŠMT Posílení výzkumu na vysokých školách. Hlavním 
posláním ústavu byla koordinace vědeckovýzkumné 
činnosti v oblasti podmínek rozvoje a  fungování malé-
ho a středního podnikání a prezentace výsledků řešení, 
dále také poradenství a konzultační činnost, projekční 
činnost apod. Ústav byl také řešitelem a  koordináto-
rem výzkumného záměru MSM 195200007 - Výzkum 
podmínek rozvoje MSP. Ústav pokračoval ve své čin-
nosti až  do  roku 2009, po  ukončení grantu GAČR 
402/07/0234 Tvorba a  využití neprůmyslových klastrů 
malých a středních podniků se však již nepodařilo získat 
další výzkumný projekt a proto byl ústav zrušen.

V květnu 2004 byl na fakultě zřízen Ústav doktorských 
studií. Jeho zakladatelem a prvním vedoucím se stal 
prof. RNDr. PhDr. Stanislav Polouček, CSc. Posláním 
ústavu bylo zabezpečení studijní agendy doktorského 
studijního programu a koordinace činnosti oborové rady 
doktorského studia. Mezi jeho další činnosti spadala 
příprava a  koordinace administrativních aktivit s  jinými 
pracovišti, především se  školícími pracovišti a  s  part-
nerskými institucemi, na kterých byly realizovány aktivity 
doktorských studijních programů. Vzhledem ke  zvyk-
lostem doktorského studia na jiných vysokých školách 
a fakultách ekonomického zaměření došlo v roce 2016 
ke zrušení Ústavu doktorských studií a od června da-
ného roku přešla veškerá administrativní a studijní agen-
da doktorského studia pod Oddělení vědy a výzkumu. 

V listopadu 2004 byl pod vedením prof. RNDr. Jarosla-
va Ramíka, CSc. zřízen Ústav distančního vzdělává-
ní. Jeho náplní bylo zajištění realizace distanční formy 
výuky eLearningovou formou. Součástí ústavu se sta-
lo oddělení eLearningu, které vzniklo na fakultě v roce 
2003 jako součást Katedry informatiky. Fakulta se ak-
tivně zapojila do  projektu budování virtuální univerzity 
zejména z důvodu rozšíření podpory distančního a ce-
loživotního vzdělávání pomocí on-line výuky. Ve snaze 
sjednotit postup při nasazování a  rozvoji univerzitního 

eLearningu je od roku 2008 on-line podpora vzdělávání 
koordinována univerzitním Centrem informačních tech-
nologií, jehož členy se stali pracovníci Ústavu distanční-
ho vzdělávání, které bylo zrušeno.

Ústav informačních technologií pod vedením RNDr. 
Zdeňka Fraňka, PhD., byl zřízen v listopadu 2004. Na-
hradil a rozšířil tak činnost Informačního centra fakulty, 
které existovalo od jejího vzniku. Ústav informačních 
technologií se  zabývá budováním, správou a  rozvo-
jem všech hardwarových a  softwarových komponent 
fakultní počítačové sítě OPFNET, která je součástí uni-
verzitní počítačové sítě SLUNET. Tím je zajištěno kva-
litní technické zabezpečení vlastní infrastruktury a  jsou 
vytvořeny podmínky pro přístup ke službám serverové 
části počítačové sítě a Internetu pro vyučující i studenty. 
Ústav informačních technologií pravidelně od roku 2010 
pořádá konferenci o otevřených systémech a svobod-
ném softwaru nazvanou „Open source řešení v sítích“, 
která je určena široké odborné i neodborné veřejnosti.  

Na základě požadavků a potřeb trhu byl na fakultě v říj-
nu 2014 zřízen Institut interdisciplinárního výzkumu 
v  čele s  Ing. Dominikem Vymětalem DrSc. Svou čin-
ností navázal na dlouholetou tradici spolupráce fakulty 
s podnikatelskou praxí, a to zejména s malými a střed-
ními podniky. Hlavním posláním je  zkvalitnění spolu-
práce akademických pracovníků a  studentů s  praxí, 
a to v několika rovinách. První z nich je snaha o navá-
zání užších vazeb a  kontaktů s  podnikateli a  obcemi 
formou poradenství, kurzů, společných projektů na vy-
brané oblasti podnikatelských aktivit a veřejné správy, 
vypracování studií, závěrečných prací či  aplikací teo-
retických poznatků v konkrétních podnicích a obcích. 
Další rovinou je propagace vědeckovýzkumné činnosti 
pracovníků a doktorandů fakulty 
formou Newsletteru a  platfor-
my Working Papers. Poslední, 
ale neméně důležitou úlohou 
institutu, je  podpora zaměst-
nanců fakulty při hledání gran-
tových a projektových možností. 
Od roku 2016 se naplno rozšířila 
spolupráce IIV s multifunkčním 
centrem Business Gate. 

 ^ Ústav distančního vzdělávání, 2004

 ^ Newsletter  
institutu

 ^ Přijímací zkoušky uchazečů na doktorské studium
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 ^ Mgr. Ing. Kateřina Szalayová, 
Rusko, 2014

Rozvoj mezinárodní spolupráce patří dlouhodobě 
k hlavním prioritám fakulty, a proto se každoročně snaží 
o  její rozšíření. Od svého počátku se  fakulta začlenila 
do různých forem spolupráce se zahraničními vysokými 
školami a dalšími vzdělávacími a vědeckými instituce-
mi. Počáteční aktivity byly zaměřeny především na vzá-
jemné oboustranné kontakty, uzavírání dvoustranných 
smluv. Postupně byl kladem stále větší důraz na zapo-
jení do mezinárodních programů, vědeckovýzkumných 
projektů a grantů. Pro nově vzniklou fakultu byla velkou 
pomocí spolupráce s Mírovými sbory, Fulbrightovou ko-
misí a Domem zahraničních služeb při MŠMT ČR, které 
přispěly k navázání kontaktů s anglickými a americký-
mi lektory, kteří pak působili 
na fakultě. Kromě výuky se re-
alizovaly nejen jazykové kurzy 
pro pedagogy a  zaměstnan-
ce, ale i neformální mezikultur-
ní setkání. Pro zahraniční stu-
denty vznikl studijní program 
nazvaný „Doing Business 
in  Central Europe“. Od  aka-
demického roku 1995/1996 
byli studenti v  rámci meziná-
rodních programů TEMPUS 
a  CEEPUS vysílání ke  stu-
diu do Velké Británie, Finska, 

Řecka, Irska 
a  Rakouska. 
V  roce 1998 
se  Slezská 
univerzita a její 
součásti za-
pojily do  pro-
gramu Socra-
tes Erasmus. 
Kromě výše uvedeného programu fakulta dále spolu-
pracovala v rámci programů Linqua, Leonardo da Vinci, 
Grundtvig a  Rozvojových programů MŠMT ČR. Ote-
vřela se  tak celá škála oblastí spolupráce od  mobilit 
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studentů, přes krátkodobé a  střednědobé mobility 
pedagogů až  k  rozvoji bakalářských a magisterských 
studijních programů, zavádění evropského kreditního 
systému a evropských modulů. V letním semestru aka-
demického roku 1999/2000 byli vysláni do  zahraničí 
první 3 studenti karvinské fakulty (2 studenti do  Ně-
mecka a 1 student do Irska). Do roku 2006 byl program 
Erasmus součástí programu Socrates a od roku 2007 
se program Erasmus transformoval v  novou generaci 
programů LLP (Program celoživotního učení) tzv. Eras-
mus. V průběhu let prošel program řadou vývojových 
etap a  od  roku 2014 je  nahrazen progra-
mem Erasmus+. V současnosti fakul-
ta spolupracuje v  rámci programu 
Erasmus+ a  na  základě smluv 
o spolupráci s 60 partnerskými 
univerzitami z 26 zemí.

„Druhá polovina 90. let 
je sice období, které není tak 
dávné, ale přesto si ho mno-
ho pamětníků někdy dost ob-
tížně a především přesněji vy-
bavuje. Byla to doba překotná, 
po sametové revoluci bylo už ně-
kolik let, ale zvláště pro mladou 
generaci bylo dynamiky stále málo. 
Dychtiví noví vysokoškoláci se  za-
jímali o cizí jazyky a kontakty v za- h r a n i č í . 
Z tohoto hlediska jsem měl já i celé tehdejší vedení 
OPF velice snadnou úlohu. Všichni jsme byli naklo-
něni a  otevřeni jakékoliv formě zahraničních kontaktů. 
Posluchače nebylo třeba k pobytům v zahraničí vůbec 
přemlouvat a stimulovat, zájem o studijní pobyty byl ob-
rovský.

Na druhou stranu možností pro zahraniční pobyty bylo 
relativně málo. V ekonomicky vyspělých zemích dlouho-
dobé programy výměny vysokoškolských posluchačů 
dávno fungovaly, ne všichni posluchači ze „západních“ 
zemí měli zájem přijet do České republiky a do „východ-
ních“ zemí. A naopak do světa měli zájem vyjíždět nejen 
posluchači naší fakulty, resp. z České republiky. Přitom 
reciprocita byla u řady škol podmínkou, a tak jsme mu-
seli tvrdě a těžce hledat a starat se o vhodné partnery.

V rámci Erasmu pomohlo jeho rozvoji a širokému využití 
množství aktivit, na kterých se podíleli sami posluchači, 
informovanost a  znalosti, které jsme získali ještě před 
spuštěním programu Erasmus na  naší fakultě v  roce 
2000. Dávno předtím uzavřela fakulta řadu bilaterálních 
smluv o  reciproční výměně studentů, první studen-
ti OPF vyjeli a  fakulta první zahraniční studenty přijala 
na studijní pobyty už ve školním roce 1995/1996. Jako 
atraktivní se pro naše i zahraniční posluchače ukázala 
orientace na Finsko a Turecko. 

Jsem velice potěšen tím, že jsem se mohl osobně po-
dílet na navázání této spolupráce, že řada posluchačů 

a  absolventů OPF zná Oulu, Joensuu, Çanakkale 
a  řadu dalších míst ve  Finsku a  v  Turecku podobně, 
jako v  jiných zemích po celém světě. A  že  se aktivity 
OPF v  rámci Erasmu úspěšně rozvíjejí v  těchto oblas-
tech i po dalších více než 20 letech.“

prof. RNDr. PhDr. Stanislav Polouček, CSc.,   
(převzato z časopisu OPF listopad 2017)

Nedílnou součástí zahraniční spolupráce je také vytvá-
ření podmínek pro studijní pobyt zahraničních studentů 

na fakultě. Studijní či praktické pobyty zahraničních 
studentů jsou zajištovány na základě mezinárod-

ních programů nebo vládních dohod. V aka-
demickém roce 1995/1996 fakultu navštívili 
první zahraniční studenti ze School of Hi-
gher Education, Oulu, Finsko. Zahranič-
ní studenti si  mohou vybrat ze  širokého 
spektra předmětů vyučovaných v angličti-
ně, na jejichž nabídce se podílejí všechny 
katedry fakulty. Oddělení zahraničních sty-
ků připravuje pro zahraniční studenty řadu 

kulturních a  společenských akcí. V  roce 
2003 se  například konalo první mezinárod-

ní setkání studentů Global Village. V roce 2007 
byl na  fakultě založen Erasmus student club, který 

si  stanovil za  cíl vypomáhat přijíždějícím zahraničním 

 ^ Setkání studentů Global Village, 2003, 2007

 ^ Historicky první státnice studentů navazujícího 
magisterského oboru Business Economics and 
Management v angličtině
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studentům, studentům naší fakulty mířícím 
studovat do zahraničí, ale také spolupracovat 
s  Oddělením zahraničních styků při organiza-
ci akcí pro zahraniční studenty. Od akademic-
kého roku 2016/2017 byl pro zájemce připra-
ven nový navazující magisterský studijní obor 
Business Economics and Management v an-
gličtině. V akademickém roce 2018/2019 bylo 
přijato ke studiu 9 studentů z Indie. V součas-
nosti studuje na fakultě v rámci tohoto progra-
mu celkem 19 studentů.

Součástí zahraničních aktivit fakulty jsou dlou-
hodobě také osobní kontakty pracovníků fa-
kulty se  zahraničními partnery mimo smluvní rámec, 
a to především v podobě účasti na mezinárodních kon-
ferencích, workshopech či seminářích. Nejvýznamnější 
dlouhodobé i  krátkodobé zahraniční pracovní pobyty 
akademických pracovníků fakulty provází také jejich ak-
tivní vystoupení na konferencích, ve výuce apod. První 
významné zahraniční návštěvy zástupců naší fakulty 
se uskutečnily například v Dánsku (Univerzity Odense), 
ve Finsku (Joensuu – North Carelia Polytechnic a Oulu 
– School of Higher Education), ve Francii (Paříž – Univer-
zita René Decartes, Vysoká škola ekonomická a ONI-
SEP, Strassbourg – Council of Europe a Cergy – EURO 
– The Association of European Operational Research 
Socities), v Japonsku (Ishikawa – School of Information 
Science), apod. Prvním vyslaným akademickým pra-

covníkem byl v lednu 1991 doc. Šustek, který absolvo-
val studijní pobyt na univerzitě v Koblenzi, NSR. K dal-
ším významným dlouhodobým zahraničním pobytům 
patří tříměsíční pobyt PaeDr. Jiřího Mezuláníka, CSc. 
v dánském Odense, přednáškové pobyty prof. RNDr. 
Jaroslava Ramíka, CSc. na  japonských univerzitách 
a jeho kontakt s Oberlin University, Tokyo, roční studijní 
pobyt prof. Ing. Daniela Stavárka, Ph.D. v USA, který 
byl vyslán Fulbrightovou komisí, či  jednosemestrální 
stáž Ing. Miroslavy Kostkové, Ph.D. na bulharské Uni-
versity of Food Technology v Plovdivu. Zahraniční po-
byty akademických pracovníků byly velkým přínosem 
pro další rozvoj studentské a učitelské mobility. Našim 
dnes již nejstarším a  nejstálejším partnerem se  stala 
turecká Çanakkale Onsekiz Mart University, se  kte-

 ^ doc. Malátek při zahraniční návštěvě Turecka, 2005  ^ dr. Majerová, Čína, 2019

2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019

1 11 12 9 13 29 24 25 34 37 26 30 20 34 34 25 33 44 50 33

1 5 4 5 7 10 10 10 10 5 12 12 33 17 34 28 11 23 14 63

0

10

20

30

40

50

60

70

Graf: Přehled výjezdů a příjezdů akademiků



SPECIÁLNÍ VYDÁNÍ 48

rou první smlouva o spolupráci byla sepsána již v roce 
1998. Společné aktivity, které byly doposud na  bázi 
vzájemné výměny pedagogů, vyústily v  realizaci prv-
ního společného mezinárodního symposia „Joint Inter-
national Symposium on Business Administration“, které 
se konalo v Turecku. Na tuto společnou akci reprezen-
tovalo fakultu spolu s rektorem prof. RNDr. Demeterem 
Krupkou, DrSc. celkem 36 akademických pracovníků, 
kteří zde přednesli své příspěvky. Tímto byla na dlou-
há léta zahájena tradice každé 2 roky pořádat společ-
né mezinárodní  symposium střídavě v ČR a Turecku. 
K účasti byli postupně vybízeni i hosté z partnerských 
škol z Finska, Japonska a Polska.

V září 2015 Oddělení zahraničních styků zorganizovalo 
na fakultě setkání se zahraničními partnery tzv. Promo 
week. Cílem této aktivity bylo prezentovat karvinskou fa-
kultu před zahraničními partnery a představit ji jako mís-
to vhodné pro studium zahraničních studentů i prostor 
pro další vědeckou či pedagogickou praxi akademiků. 
Od roku 2017 se tato setkání pod názvem International 
week konají každé dva roky. 

Na  fakultu také každoročně zavítají akademičtí pra-
covníci partnerských univerzit, aby zde přednášeli 
na  vybraná témata nebo se  zúčastnili mezinárodních 
konferencí a workshopů pořádaných fakultou. Fakultu 
opakovaně navštěvuje např. prof. Keiki Fujita (Oberlin 
University, Tokio), Dr. Cynthia L. Miglietti (Bowling Green 
State University, OH, USA), Dr. Gábor Dávid Kiss, PhD 
(University of  Szeged, Szeged), apod. V  rámci rozší-
ření nabídky mobilit do  zahraničí, vědeckovýzkumné 
spolupráce a propagace studijních programů v anglič-
tině byla v  roce 2019 uzavřena smlouva o spolupráci 
s čínskými univerzitami Lanzhou University of Finance 
and Economics (LUFE), Shanxi University of  Finan-
ce and Economics (SXUFE) a  Dongguan University 
of  Technology (DGUT). Na  základě nově uzavřených 

bilaterálních smluv byly v roce 2019 úspěšně zahájeny 
první studentské a učitelské mobility.

Obchodně podnikatelská fakulta se  od  roku 1994 
účastní řady mezinárodních projektů (TEMPUS, CEE-
PUS, CIALP, Sokrates/Erasmus, MŠMT, apod.). V  le-
tech 2007 – 2009 byl realizován projekt PEACE, Power 
Exchange through Acting Intercultural Exeperince. Zá-
měrem bylo přispět k porozumění interkulturních rozdílů 
v evropských zemích (včetně Turecka). V období 2010 
– 2012 probíhal projekt s názvem Citizenship Language 
pack for Migrants in Europe, cílem projektu bylo rozvíjet 
jazykovou výuku a podporovat jazykovou různorodost 
členských států EU. Výstupem bylo vytvořit, publikovat 

on-line a rozšířit sadu jazykových cvičení, dialogů a vi-
deí v 6 jazycích na úrovni A2 ER. V období 2012 – 2013 
byl uskutečňován v rámci mezinárodního programu LLP 
Leonardo da Vinci projekt INNOCASE (Transfer of inno-
vative case study approach in business education), jenž 
vznikl na podporu spolupráce akademického prostředí 
s podnikatelskou sférou MSP. Velmi významným me-
zinárodním projektem, na kterém se podílela i  karvin-
ská fakulta, byl v letech 2014 – 2019 projekt Podnikání 
a komunikace v multikulturních týmech (ECMT +). Hlav-
ním cílem byla podpora vzdělávání v oblasti podnikání 
na evropské úrovni. V ECMT + pracuje 7 vysokoškol-
ských institucí ze 7 evropských zemí. Pro posílení pre-
zentačních dovedností v angličtině a obohacení obsahu 
závěrečných prací studentů SU OPF je od dubna 2014 
pravidelně 2 x  ročně pořádán mezinárodní student-
ský seminář s oficiálním názvem International Student 
Seminar on  Management and Financial Issues. Jeho 
záměrem je posílení prezentačních dovedností v ang-
ličtině a obohacení obsahu závěrečných prací studen-
tů. Semináře se  konají ve  spolupráci s  Politechnikou 
Rzeszowskou a od roku 2019 také s Univerzitou Mateja 
Bela (Slovensko). 

 ^ International week, 2019

 ^ prof. Keiki Fujita, 2015
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Vědecko-výzkumná a publikační činnost se  stala neodděli-
telnou a trvalou součástí fakulty již od jejího vzniku. Její sou-
částí je  kromě zabezpečování vědecko-výzkumné činnosti 
na  fakultě také řízení ediční činnosti a  podpora vědeckých 
konferencí.

VĚDECKO-
VÝZKUMNÁ  

ČINNOST
Tematicky byla vědecko-výzkumná činnost na  fakultě po-
stupně realizována v oblastech makroekonomie a mikroeko-
nomie, marketingu a managementu, financí a bankovnictví, 
operačního výzkumu, statistiky, logistiky, informatiky, hospo-
dářských a sociálních dějin, vzdělávacích a výchovných sys-
témů, sociální práce, legislativy a obchodní a manažerské ko-
munikace. Nosnou problematikou fakulty byla od jejího vzniku 
ekonomika podnikání zaměřená na  malé a  střední podni-
kání a  služby, a  to nejen v našem regionu, ale také v celé 
ČR  a  v  okolních státech, zejména na  Slovensku a  Polsku. 
Na fakultě byly již v první dekádě její existence postupně vy-
tvořeny dobré podmínky pro zformování výzkumného týmu, 
který se orientoval na výzkum komplexně pojaté problema-
tiky představující dlouhodobě nosnou oblast zájmů fakulty. 
To souviselo s úspěchem při získání grantu MŠMT v progra-
mu „Posílení výzkumu na  vysokých školách“ v  roce 1996, 
jehož výsledkem bylo získání finanční podpory na  pětiletý 

VĚDECKO- 
VÝZKUMNÁ 

A PUBLIKAČNÍ 
ČINNOST
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výzkumný program a vznik Ústavu malého a středního 
podnikání jako její součásti. V roce 2009 se však již ne-
podařilo získat další výzkumný projekt a proto byl ústav 
zrušen. Nové vedení, které nastoupilo do čela fakulty 
v  roce 2013, se  vrátilo k  původní myšlence podpory 
rozvoje a výzkumu a v roce 2014 byl vytvořen nový In-
stitut interdisciplinárního výzkumu. 

Řízení vědy a výzkumu je na fakultě prováděno na zá-
kladě koncepčních dokumentů. Jedním z  prvních byl 
v  roce 1996 „Program rozvoje OPF do  roku 2005“, 
po něm následovaly Dlouhodobé záměry rozvoje fakul-
ty na pětileté období, které byly každoročně aktualizo-
vány a obsahovaly část zaměřenou na vývoj a výzkum. 
Po  roce 2010 se základním dokumentem stala samo-
statná Koncepce rozvoje SU OPF v oblasti výzkumu, 
vědy a inovací na léta 2012 – 2014, na léta 2015 – 2017 
a na léta 2018 – 2020. 

Od roku 1992 se v ČR začal prosazovat systém gran-
tů řízený Grantovou agenturou ČR (GAČR), ke kterému 
se  fakulta v  rámci Slezské univerzity aktivně přihlásila. 
Výzkumná činnost je  na  fakultě podporována jednak 
granty GAČR a dalšími externími granty, např. s pod-
porou Moravskoslezského kraje (MSK), ale také v rámci 
Studentské grantové soutěže (SGS) na Slezské univer-
zitě v Opavě, jejímž cílem je podpora projektů specific-
kého vysokoškolského výzkumu prováděného studenty 
doktorských nebo magisterských studijních programů, 
případně v rámci Interního grantového systému Slezské 
univerzity v Opavě (IGS), jehož cílem je podpora rozvoje 
vědecko-výzkumné, tvůrčí a umělecké činnosti peda-
gogických a  vědeckých pracovníků SU  prostřednic-
tvím financování vybraných žádostí o přidělení grantů, 
které směřují k rozvoji oborů a univerzity. V roce 2020 
je  výzkum studentů doktorského studia podporován 
také z programu Student Grant Foundation (SGF). 

Tabulka: Počet řešených projektů VaV v letech  
2010 – 2020

 GAČR SGS IGS MSK

2010 3 4 5 2

2011 5 4 5 1

2012 3 6 6 1 

2013 5 8 5 1

2014 4 8 3 2

2015 3 9 6 2

2016 2 9 6 1

2017 1 7 2 1

2018 2 6 3 1

2019 1 8 2 3

2020 1 8 2 3

Výstupy vědecko-výzkumné činnosti se  v  souladu 
s Metodikou Rady vlády pro vědu, výzkum a  inovace 
hodnotí na základě publikačních a jiných výstupů, které 
se pravidelně každý rok předávají do Rejstříku informací 
o výsledcích (RIV) a přiřazují se jim tzv. body RIV. Hod-
nocení provádí Rada pro vědu, výzkum a  inovace při 
vládě České republiky, přičemž předmětem hodnocení 
je počet:

 > článků v impaktovaném časopise,
 > článků v českém recenzovaném časopise,
 > článků ve  světové databázi SCOPUS, příp. 

ERIH,
 > monografií nebo kapitol v knize,
 > článků ve sborníku evidovaném na Web of Sci-

ence nebo v databázi SCOPUS.

Na základě získaných bodů za minulé pětileté období 
obdrží výzkumné organizace a tedy i univerzity finanční 
prostředky institucionální podpory (IP). Tak např. pro rok 
2015 byla IP přidělená výzkumným organizacím na zá-
kladě hodnocení výstupů za rok 2013, které vycházelo 
u publikačních výstupů 2008 – 2012. V roce 2017 byly 
schváleny nové zásady hodnocení a došlo ke změně 
v metodice hodnocení výzkumných organizací a hod-
nocení programů účelové podpory výzkumu, vývoje 
a inovací (tzv. Metodika 2017+). V otázce větší finanční 

 ^ Předání ocenění za publikační činnost, 2014

 ^ Akademičti pracovníci oceněni za publikační čin-
nost, 2019
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jistoty výzkumných organizací je  v  novém systému 
hodnocení pro poskytovatele schválena fixace finanč-
ních prostředků dlouhodobého koncepčního rozvoje 
na tříleté období.

Hlavními výstupy vědecké činnosti pracovníků fakulty 
jsou zejména vědecké publikace, konkrétně se  jedná 
o články v odborných periodikách a sbornících, mono-
grafie a kapitoly v monografiích. V průběhu uplynulých 
pěti let došlo ke  změně struktury publikační činnos-
ti z důvodu již zmíněné změny v metodice hodnocení 
(Metodika 2017+). Je patrný zejména přesun publikač-
ní činnosti od  příspěvků publikovaných ve  sbornících 

z  konferencí ke  kvalitnějším 
publikačním výstupům v člán-
cích v  časopisech indexo-
vaných na  Web of  Science 
(WoS) nebo ve Scopusu.

Fakulta vyhlašuje Soutěž 
o  cenu děkana SU  OPF 
za významnou publikační čin-
nost. Soutěž významně při-
spívá k  podpoře publikační 
činnosti a  motivaci výzkum-
níků. Cena děkana je  udělo-
vána za  vědeckou publikační 
činnost v daném kalendářním 
roce, která přispěla ke zvýšení 
prestiže fakulty v  oblasti vědy 
a  výzkumu a  je  vyhlašována 
v  kategorii akademický pra-
covník a  student doktorské-

ho studia. První ročník soutěže se uskutečnil v květnu 
2012.

V rámci výzkumu a vývoje fakulta spolupracuje s mno-
ha vysokými školami i výzkumnými institucemi, k nejvý-
znamnějším partnerům patří Vysoká škola ekonomická 
v Praze, Ekonomická fakulta VŠB - TU Ostrava, Ekono-
micko-správní fakulta MU Brno, Vysoká škola podniká-
ní, a.s., Ostrava, Magistrát města Karviné, Euroregion 
Silesia, Institut rozvoje podnikání, Ostrava. Byla také 
navázána účelná a prospěšná spolupráce s  fakultami 
ekonomického zaměření na Slovensku a v Polsku.

EDIČNÍ ČINNOST
Od roku 1993 začala fakulta vydávat každoročně vlastní 
vědecko-výzkumné periodikum Sborník prací Obchod-
ně podnikatelské fakulty. V pěti dílech sborníku v letech 
1993 – 1997 v  něm vyšlo postupně 140 odborných 
článků. Pokračovatelem Sborníku v letech 1997 – 1998 
se  stal Sborník výzkumných prací Ústavu malého 
a středního podnikání, ve kterém bylo ve 4 dílech v le-
tech 1997 – 1998 publikováno celkem 75 příspěvků.

Od  roku 1998 fakulta vydává vědecký časopis Acta 
Academica Karviniensis. Jsou v něm uveřejňovány vě-
decké a odborné statě pracovníků OPF, ale i ostatních 
autorů z ekonomických fakult spolupracujících českých 
i zahraničních vysokých škol, recenze na nové publika-
ce v oboru aj. Tento časopis byl v roce 2008 zařazen 
Radou pro výzkum, vývoj a  inovace České republiky 
na  seznam recenzovaných neimpaktovaných periodik 
vydávaných v České republice. V  roce 2013 byl sice 
podobně jako ostatní časopisy regionálních fakult ze se-
znamu vyřazen, od roku 2015 je opět v tomto seznamu. 

V předchozí koncepci 
na  léta 2012 –  2014 
byl splněn cíl elektro-
nické formy časopi-
su, která je dostupná 
od roku 2012. Časo-
pis je  dále indexo-
ván např. v databázi 
Index Copernicus, 
Genamics Journal 
Seek a  EBSCO 
a  od  října je  také 
zalistován v  uzná-
vané světové da-
tabázi ERIH Plus.

Tabulka: Přehled vybrané publikační činnosti v letech 2010 – 2019

Rok Články WoS Články  
Scopus

Články v ostat-
ních časopisech

Monografie

2010 11 3 56 9

2011 10 14 58 12

2012 8 14 78 15

2013 10 20 67 8

2014 7 14 50 11

2015 7 22 55 7

2016 7 18 45 2

2017 7 9 20 4

2018 13 27 20 3

2019 9 13 16 3

Celkem 89 154 465 74
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 ^ Open-source řešení v sítích, 2018

 ^ International Conference on Finance and Banking, 2015

 ^ Hospodářská politika v členských zemích EU, 2016

Fakulta se  také podílí na  vy-
dávání vědeckého časopisu 
E+M  Ekonomie a  manage-
ment, který je  vědeckým ča-
sopisem publikujícím původní 
recenzované vědecké práce 
a vědecké studie, jejichž zá-
kladem je teoretická a empi-
rická analýza. Časopis je za-
měřen do oblasti ekonomie, 
podnikové ekonomiky, fi-
nancí, managementu resp. 
informačního managemen-

tu a marketingu a stal se prvním impaktovaným časo-
pisem v ČR pro obory podnikové ekonomiky a man-
agementu. 

Významnou složkou ediční činnosti fakulty se  stalo 
zpracovávání a vydávání učebních textů, kterých bylo 
vydáno celkem 379. Fakulta pravidelně vydává mono-
grafie, jedná se o dlouholetou řadu Studia Oeconomi-
ca. Vydání monografie schvaluje Redakční rada karvin-
ské fakulty a kvalita monografií je zajištěna posouzením 
minimálně dvěma externími recenzenty. Od roku 2001 
bylo vydáno 85 monografií a v současné době se při-
pravují k tisku další 3 monografie.

KONFERENCE
Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné pravidelně 
pořádá nebo se  spolupodílí na  organizování meziná-
rodních konferencí. Konference si získaly dobré jméno 
a  jsou místem setkání význačných odborníků z praxe 
i  akademických a  vědecko-výzkumných pracovníků 
z  ČR  a  zahraničí. Od  roku 1996 je  pravidelně pořá-
dána mezinárodní konference „International Con-
ference on Finance and Banking“. Od  roku 2013 
je  tato konference pořádána v  dvouletých periodách. 
Od  listopadu 2009 je  pravidelně pořádána konferen-
ce „Open-source řešení v sítích“. Od dubna 2012 
se  ve  spolupráci s  Filozoficko-přírodovědeckou fakul-
tou pořádá konference „Aktuální trendy lázeňství, 
hotelnictví a turismu“. Od května 2017 je  také pra-
videlně pořádána mezinárodní konference „Decision 
making for Small and Medium-Sized Enterprises“ 
(DEMSME). Fakulta ve spolupráci s VŠB-TU pravidelně 
od  roku 2010 spoluorganizuje mezinárodní vědeckou 
konferenci „Hospodářská politika v členských ze-
mích Evropské unie“. Oddělení vědy a výzkumu pra-
videlně organizuje konferenci „Karviná Ph.D. Confe-
rence on Business and Economics“, což je tradiční 
setkání Ph.D. studentů a mladých vědeckých pracov-
níků v různých vědních odvětvích. Konference navazuje 
na tradiční Mezinárodní vědeckou konferenci doktoran-
dů a mladých vědeckých pracovníků, která byla fakul-
tou pořádána již od roku 2008, apod.
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Město Karviná je  ne-
jen městem hornickým 
a  lázeňským. Od  roku 
1990 je  také městem 
univerzitním. Už  při první 

myšlence na  vznik vyso-
ké školy v  Karviné se  ini-

ciativní skupina v  čele 
s doc. Šustkem setkala 
nejen s pozitivními ohla-
sy, ale také s  velkým 
porozuměním ze strany 

zástupců města Karviná. 
Během třicetileté existen-

ce karvinské fakul-
ty se  tato vzájemná 

součinnost v  růz-
ných formách dále 
rozvíjela. V červnu 
2014 bylo pode-

psáno memorandum 
o  partnerství a  dlou-

hodobé spolupráci při 
naplňování a  realizaci společných projektů 

souvisejících se  strategickým plánem ekonomického roz-
voje statutárního města Karviné do roku 2025. Město Kar-
viná ve spolupráci s  fakultou hodlají postupovat společně 
například při snaze získávat prostředky z dotačních fondů 
Evropské unie a dalších zdrojů, následně se pak spolupo-
dílet na financování těchto aktivit. K dalším cílům patří také 
zvýšení atraktivity města, potažmo také Obchodně podni-
katelské fakulty, apod.

Ve spolupráci s městem Karviná je každoročně organizová-
na nejen řada kulturních, sportovních a společenských akcí, 

ROZVOJ 
SPOLUPRÁCE 

S MĚSTEM 
KARVINÁ

 ^ Noviny Slezské univerzity, 2003
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ale rovněž je spoluorganizátorem řady významných 
vědeckých konferencí. V  rámci dotací město také 
dlouhodobě přispívá na  obnovení knižního fondu 
odborné fakultní knihovny. 

Velmi významným výsledkem vzájemné spolupráce 
bylo v  březnu 2016 založení multifunkčního cent-
ra na podporu podnikání Business Gate. Centrum 
podporuje několik možností vzájemné spolupráce. 
Základním pilířem je Business Gate Academy, kdy 
týmy studentů vedené odbornými lektory se věnují 
konkrétním zadáním podnikatelským projektů, a tím 
získávají praxi v oboru. Druhým pilířem je Business 
Gate Benefit, sloužící pro začínající podnikatele, kteří 
potřebují pomoci s realizací konkrétního podnikatel-
ského nápadu. Zároveň Business Gate slouží jako 
coworkingové cent-
rum nabízející krátko-
dobé pracovní místo 
nebo zasedací míst-
nost s  komplexním 
vybavením. Business 
Gate připravuje také 
pro studenty a  ve-
řejnost celou řadu 
workshopů. Projekt 
Business Gate byl 
zahájen v  letním se-
mestru 2015/2016 
a s ním byl vytvořen 
i  stejnojmenný před-
mět z kategorie volně 
volitelných předmětů.

 ^ Podepsání memoranda o vzájemné spolupráci, 2014

 ^ Podepsání memoranda o vzájemné spolupráci, 2014  ^ Memorandum o part-
nerské spolupráci
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 ^ Vyběhněte s děkanem

 ^ Reprezentační ples OPF

 ^ Týden podnikavosti

 ^ Studentský majáles
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